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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 10. 4. 2023 

 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0071/SO/2024 
Programová služba: TA3 
Vysielateľ: C.E.N. s.r.o. 
Číslo autorizácie vysielania: AT/87 
 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) v senáte 
1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana Bindasa a 
PhDr. Marty Danielovej postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie 
evidovaný pod č. 0071/SO/2024 smerujúci voči vysielaniu programovej služby TA3  
vysielateľa C.E.N. s.r.o. a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona  
č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
 
 
 
 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 22. 4. 2024                                     Z: PgO 
 
Odbor: ReO 
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Podnet na preverenie č.   0071/SO/2024 zaevidovaný dňa 23. 1. 2024 
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OBSAH  PODNETU: 
„Dňa 16.1.2024 spravodajská televízia TA3 odvysielala v priebehu dňa niekoľko spravodajských vstupov 
a diskusii na tému srbských volieb. Celý informačný súbor, vysielaný v priebehu dňa na túto tému, bol 
orientovaný protivládne, odznel názor opozície, názor zástupcu mimovládnej organizácie, názor dvoch 
ľudí z Belehradu. Všetky tieto stanoviská a názory mali jeden spoločný prvok, kritický pohľad na výsledok 
srbských volieb a kritika vlády. Dá sa povedať, že odznel názor jednej strany sporu o priebehu a 
výsledkoch srbských volieb. Myslím, že nemusím mať vzdelanie zo žurnalistiky aby som mohol 
skonštatovať, že to bolo jednostranné a nevyvážené zahraničné spravodajstvo v podaní tejto 
spravodajskej televízie. Nič som sa nedozvedel o názoroch a stanoviskách druhej strany. Žiadam Vás 
preto o preverenie, či odvysielaním takto koncipovaných príspevkov nedošlo k porušeniu zákona č. 
264/2022 Zákon o mediálnych službách, §25, písmeno a) a b). 
 
Spravodajský vstup o 10:00 hod. 
Zoľák, priamo z Belehradu informuje o protestoch. Prináša informácie o zmanipulovaní volieb, nesúhlas 
opozície s ich výsledkami. Spomína ďalšie zistenia, ktoré to majú podporovať. Avizuje na dnes 
(16.1.2024) ďalší masový protest, že budú prúdiť tisíce nespokojných ľudí. 
Informuje, že zisťujú v uliciach, čo si ľudia o protestoch myslia. Odvysiela stanoviská dvoch ľudí. Jedno 
aj druhé stanovisko je v súlade s protestmi, neodznie ani jedno stanovisko s iným názorom na výsledky 
volieb alebo aktuálne protesty. 
Zároveň avizuje, že prinesie ďalšie dva vstupy, jeden so zástupcom opozície, zástupcom strany Sloboda 
a spravodlivosť (kritický ku výsledkom volieb) a druhý so zástupcami volebných pozorovateľov. 
Druhý vstup Zoľák prináša o 11:00 hod. 
Tiež avizuje konanie protestov. Informuje zistených porušeniach počas volieb. V zásade to isté. 
Odvysiela stanoviská dvoch ľudí z Belehradu, zase tí istí a tie isté súladné stanoviská.  
Tretí vstup k téme je o 11:11 hod v rámci Štúdia TA3 - Žiadajú opakovanie srbských volieb 
Ide o rozhovor so zástupcom srbskej opozície. Rozhovor je o kritike volieb. Voľby ako celok označí za 
ukradnuté ľuďom a že boli podvodom.  
12:08 hod. Žurnál 
Zoľák opäť informuje o zmanipulovaní volieb priamo z Belehradu, nič nové, jednostranný pohľad na 
dianie v Srbsku. A zase odvysiela stanoviská dvoch ľudí z Belehradu, zase tí istí a tie isté súladné 
stanoviská. Avizuje o 16:30 rozhovor s projektovým manažérom Centra pre výskum transparentnosť a 
zodpovednosť. Na prvé počutie, zástupca nejakej neziskovej organizácie. 
O 12:57 hod. reprízujú Štúdio TA3 
Repríza rozhovoru so zástupcom srbskej opozície z 11:11 hod. 
O 16:40 hod. relácia Svet dnes - Voličské inžinierstvo v Srbsku. 
Zoľák prináša avizovaný rozhovor so zástupcom spoločnosti CRTA. Ide o komplexné protivládne 
stanoviská. Spochybňuje výsledky volieb, hovorí o podplácaní, zastrašovaní a pod. Deklaruje porušenie 
postupov zo strany štátnych inštitúcii. Odzneli teda stanoviská jednej strany sporu. 
O 18:42 hod. Hlavné správy 
Zoľák sa hlási naživo z Belehradu. Opakuje výhrady opozície k voľbám. V zásade nič nové. 
O 19:18 hod. reprízujú reláciu Svet dnes zo 16:40 hod. 
Repríza rozhovoru so zástupcom spoločnosti CRTA 
O 22:24 hod.Správy 
Zoľák sa hlási z konca protestu v Belehrade (pravdepodobne zo záznamu) opäť hovorí to isté, o 
výhradách k výsledku volieb, stanoviská opozície – nič nové. 
S pozdravom,“ 
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PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 8 ods. 4  
„Aktuálna publicistika je program tematicky spätý so spravodajstvom, ktorý obsahuje komentáre k 
správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické stanoviská k udalostiam alebo názory politikov na 
jednotlivé témy.“ 
 
§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti a 
nestrannosti programov, je povinný 
a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej služby, 
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ namietal voči nevyváženým a jednostranným  spravodajským príspevkom a diskusiám, ktoré 
informovali o téme volieb v Srbsku. Podľa podávateľa boli tieto spravodajské vstupy a diskusie 
orientované protivládne, zaznel v nich len kritický pohľad predstaviteľa opozície a zástupcu 
mimovládnej organizácie voči vláde a výsledku volieb. Podľa podávateľa tak zaznelo len jedno 
presvedčenie o priebehu a výsledkoch volieb, pričom nebol informovaný aj o názoroch a stanoviskách 
druhej strany predmetného sporu.  
 
Podávateľ namietal voči spravodajskému vstupu o cca 10:00 hod., 11:00 hod., 12:08 hod., 18:42 hod. 
a 22:24 hod. Ďalej namietal voči rozhovorom s predstaviteľom opozície, ktorý bol odvysielaný o  
11:11 hod. a 12:57 hod., respektíve voči rozhovoru so zástupcom mimovládnej organizácie o  
16:40 hod. a 19:18 hod. 
Predmetom monitorovania bolo vysielanie programovej služby TA3 dňa 16. 1. 2024 v čase od 9:40 do 
13:40 hod., v čase od 15:50 do 20:00 hod. a v čase od 21:50 do 23:40 hod.  
 
Program sme posudzovali na základe ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.: 
„Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti a 
nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov 
a programov aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií 
spravodajského charakteru.“ 
 
Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, úplnosť, 
vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície odstupu a neutrality 
vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia.   
 
Monitorované vysielanie: Správy 
Spravodajský príspevok: Protesty v Belehrade 
Čas vysielania: 10:02 hod. a 11:01 hod. 
 
V zahlásení príspevku moderátor programu informuje, že v Belehrade by mala pokračovať ďalšia vlna 
protestov, ktorých dôvodom je nesúhlas s výsledkom volieb. Prvé protesty sa mali konať koncom 
decembra. 
Redaktor priamo z centra srbského hlavného mesta približuje, že o pár hodín sa predmetné centrum 
stane dejiskom ďalšieho zo série protestov, ktoré nasledujú po predčasných parlamentných, a zároveň 
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regionálnych belehradských voľbách zo 17. decembra 2023. Tie mala vyhrať Progresívna strana 
srbského prezidenta A. Vučiča, pričom opozícia deklaruje, že voľby boli zmanipulované. Redaktor 
dodáva, že podobné sú zistenia aj medzinárodných pozorovateľov, napr. správa organizácie OBSE, 
Európskej únie. Ďalej informuje, že opozícia, ktorá sa spojila do koalície s názvom Srbsko proti násiliu 
žiada, aby bola vytvorená vyšetrovacia komisia, ktorá by prešetrila všetky porušenia, a zároveň žiada 
opakovanie daných volieb. Redaktor upresňuje, že sa nachádza pred fontánou Terazija, ktorá má pre 
Srbov mimoriadne symbolický význam, nakoľko v roku 1991 sa práve na tom mieste začali prvé masové 
protesty proti Slobodanovi Miloševičovi. Rovnako aj teraz má byť fontána miestom, odkiaľ sa začínali 
aj súčasné protesty. Divákom oznamuje, že bude v uliciach Belehradu zisťovať, čo si ľudia o protestoch 
myslia. Následne sú odvysielané názory dvoch obyvateliek Belehradu. Prvá súhlasí s požiadavkami 
protestujúcich, avšak sa domnieva, že protesty by mali byť lepšie zorganizované. Druhá si myslí, že 
ľudia potrebujú niečo progresívnejšie, aby niečo dosiahli, nakoľko protesty tu boli aj v minulosti a nič 
sa nezmenilo. Na záver redaktor upozorňuje, že televíznym divákom prinesie rozhovor s  
B. Stefanovičom, ktorý je zástupcom strany Sloboda a spravodlivosť (koalícia Srbsko proti násiliu) a so 
zástupcom volebných pozorovateľov. 
 
Monitorované vysielanie: Štúdio TA3 
Spravodajský príspevok: Rozhovor so srbským opozičným politikom B. Stefanovičom o protestoch 
v Belehrade proti výsledkom volieb v Srbsku 
Čas vysielania: 11:11 hod. a 12:57 hod. 
 
V úvode diskusie moderátor televíznym divákom ozrejmuje, že po predčasných parlamentných, 
a zároveň regionálnych voľbách v Belehrade sa objavili informácie o tom, že voľby boli zmanipulované. 
Tieto zistenia mala interpretovať nielen srbská opozícia, ale i medzinárodní pozorovatelia, ktorí prišli 
do Srbska tieto voľby sledovať. Na to redaktor predstavuje B. Stefanoviča, člena opozičnej strany 
Sloboda a spravodlivosť, s ktorým bude diskutovať o predmetných voľbách a protestoch, ktoré po 
voľbách nasledovali. 
Úvodná otázka redaktora smerovala k zdravotnému stavu M. Tepič, ktorá má byť tvárou protestov. 
Stefanovič vysvetľuje, že Tepič je jeho kolegyňou, a zároveň dobrou priateľkou. Dodáva, že na základe 
odporúčania lekárov sa rozhodla, rovnako aj ďalší kolegovia, zastaviť protestnú hladovku, ktorá trvala 
trinásť dní. 
Redaktor sa dopytoval na aktuálnu atmosféru v koalícii Srbsko proti násiliu, ktorá je organizátorom 
protestov. V úvode opozičný politik vysvetlil, že parlamentné a lokálne voľby zo 17. decembra boli 
predčasnými voľbami, ktoré zorganizoval Vučičov režim. Ďalej zdôraznil, že tieto voľby boli podvodom, 
pričom existuje viacero dôkazov, ktoré boli prostredníctvom dokumentu s názvom Biela kniha 
o voľbách v Srbsku odovzdané rôznym organizáciám a svetovým vládam. Koalícia Srbsko proti násiliu 
požaduje nové voľby v celom Srbsku, ale najmä v Belehrade, na základe nových pomerov. Stefanovič 
ozrejmuje, že nateraz potrebujú očistiť register, nakoľko režim prezidenta Vučiča začal 
s organizovaným procesom, ktorý je podvodom. Redaktorovi objasňuje, že ľudia z celého Srbska či 
Bosny Hercegoviny prišli do Belehradu, pričom si na deň zmenili adresu pobytu a volili v komunálnych 
voľbách, čo má zákon zakazovať. Stefanovič podotýka, že majitelia domov nemali ani vedomosť 
o registrácii nových ľudí, napr.  jedná sa aj o adresy rôznych spoločností, dodávateľské firmy či nové 
budovy bez nájomníkov. Srbský politik z tejto organizácie obviňuje ministerstvo vnútra, ktoré je pod 
kontrolou vládnucej strany. Ďalej pripomína, že rovnaký postup, hoci v menšom rozsahu použili aj  
V. Orbán pri Maďaroch na Ukrajine, či Gruevski v Severnom Macedónsku.  Stefanovič sa domnieva, že 
rovnaký postup Vučič zopakuje aj pri Republike srbskej v Bosne a Hercegovine. Podľa neho ide 
o regionálny problém, európsky problém, v ktorom ide o základné princípy zabezpečiť férové 
a demokratické voľby.  
Následne moderátor sprostredkoval tvrdenia OBSE, ktoré poukázalo na to, že hoci boli voľby technicky 
dobre pripravené, tak boli počas nich nespravodlivé podmienky, ktoré pomohli prezidentovi Vučičovi 
v médiách. Stefanovič vyjadril svoj názor, že je potrebné pokračovať v pokojných protestoch, a zároveň 
sa obracať na súdy, vrátane ústavného súdu, ktorý žiadajú, aby predmetné voľby anuloval. Rovnako je 
potrebné ukázať európskym spojencom to, čo sa v Srbsku deje, pretože Srbsko je kandidátskou 
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krajinou pre vstup do Európskej únie, zároveň aktuálny stav spoločnosti označil za Vučičov autokratický 
režim, ktorý je zapojený do korupcie či násilia.  Srbsko má v súčasnosti čakať aj na finálnu správu misie 
OBSE, ktorá by mala vyjsť koncom februára a nadviaže na predbežnú správu, pričom opätovne 
poukázal na tzv. fantómového voliča. 
Za tým redaktor poukázal aj na ruský vplyv v Srbsku, respektíve na to, že prezident Vučič spoločne 
s ruským veľvyslancom deklarovali, že protesty sú organizované západom. Redaktor sa dopytoval, či 
ešte existuje vôľa vstúpiť do Európskej únie. Stefanovič vyhlásil, že Srbi chcú byť súčasťou Európskej 
únie a západu, avšak súčasný režim to nechce, a preto je nutné tlačiť na srbskú vládu. 
V predposlednej otázke redaktor sprostredkoval názor predsedu strany Sloboda a spravodlivosť, ktorý 
si myslí, že západ má veľmi osobitný prístup k Srbsku, poprípade či Európa prehliada tamojšiu situáciu. 
S týmto výrokom Stefanovič súhlasil. Podľa neho mnohé západné štáty nechcú nazvať pravým menom 
to, čo sa v Srbsku deje, napr. autokracia, korupcia, násilie, volebný podvod. Dodal, že západné štáty 
majú strach najmä z toho, že by Vučič mohol nasmerovať Srbsko smerom k Ruskej federácii, hoci podľa 
neho to už Vučič robí a jediné čo ho zaujíma, je zostať pri moci. Myslí si, že západné štáty by sa mali 
postaviť za princípy, ktoré sú pre nich dôležité, t. j. demokracia, slobodné voľby a ľudské práva. 
Na záver redaktor sprostredkoval názor srbskej premiérky, podľa ktorej opozícia chcela destabilizovať 
voľby, Politik vyjadril nesúhlas s názorom premiérky, a zároveň opätovne zdôraznil, že výsledky volieb 
nebudú akceptovať.   
 
Monitorované vysielanie: Správy 
Spravodajský príspevok: Protesty v Belehrade 
Čas vysielania: 12:08 hod., 12:39 hod. a 13:27 hod. 
 
V zahlásení príspevku sa moderátor dopytuje redaktora na aktuálnu situáciu v Belehrade. Redaktor 
odpovedá, že dnes (t. j. 16. 1.) sa centrum Belehradu stane dejiskom ďalšieho z protestov, ktoré sú 
prvým tohtoročným pokračovaním série demonštrácií z konca roka 2023, nakoľko Srbi prednedávnom 
oslavovali pravoslávne Vianoce a nový rok. Redaktor pripomína, že protesty sú reakciou na predčasné 
parlamentné a belehradské regionálne voľby zo 17. decembra, po ktorých sa objavili informácie, že 
boli zmanipulované. S touto informáciou malo prísť srbské Centrum pre výskum, transparentnosť 
a zodpovednosť (CRTA), pričom malo priniesť dôkazy o tom, ako v určitých prípadoch, predovšetkým 
v Belehrade prichádzalo k voličskému inžinierstvu. Tieto informácie mala okamžite odmietnuť srbská 
premiérka A. Brnabič. Za tým redaktor informuje, že voľby mala vyhrať Progresívna strana srbského 
prezidenta A. Vučiča, pričom opozícia, ktorá sa spojila do koalície s názvom Srbsko proti násiliu 
deklaruje, že voľby boli zmanipulované a organizuje predmetný protest. Na záver redaktor dodáva, že 
to, či budú protesty úspešné a podarí sa niečo zmeniť nie je isté, pričom nie sú o tom presvedčení ani 
ľudia, s ktorými sa v Belehrade rozprávali. Dôležité má byť podľa nich ukázať, že nie všetci súhlasia so 
súčasnou garnitúrou. Na to sú podobne ako v predošlých príspevkoch odvysielané názory dvoch 
obyvateliek Belehradu. Redaktor divákom oznamuje, že vysielateľ v programe Svet dnes, ktorý bude 
odvysielaný o 16:30 prinesie rozhovor s projektovým manažérom Centra pre výskum, transparentnosť 
a zodpovednosť.   
 
Monitorované vysielanie: Svet dnes 
Spravodajský príspevok: Voličské inžinierstvo v Srbsku 
Čas vysielania: 16:31 hod. a 19:07 hod. 
 
Moderátorka programu v úvodnom zahlásení informuje divákov, že po decembrových voľbách 
v Srbsku sa objavili informácie o porušeniach volebných pravidiel, o ktorých informovali aj 
medzinárodní pozorovatelia. Tieto správy v krajine vyvolali masívne protesty. So svojimi zisteniami 
prišlo aj srbské nezávislé Centrum pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť (CRTA). Moderátorka 
dodáva, že práve pre volebné machinácie sa používa slovné spojenie voličské inžinierstvo. 
V úvode diskusie redaktor predstavuje R. Nedeljkova, ktorý je programových riaditeľom organizácie 
CRTA. Následne sa svojho hosťa dopytuje, s akými zisteniami prišla predmetná organizácia. Nedeljkov 
vysvetľuje, že CRTA sa snaží byť hlasom demokracie v Srbsku. Poznamenáva, že od roku 2016, keď 



 7 

organizácia začala pozorovať voľby, tak zaznamenáva negatívny trend, napr. v slobode médií. Ďalším 
dôležitým faktorom je i tlak na ľudí, predovšetkým na tých, ktorí pracujú vo verejnom sektore alebo 
poberajú sociálne dávky. Podľa neho sú títo ľudia nútení, aby robili to, čo im z politického hľadiska 
povedia. 
Ďalej sa diskusia posunula k téme predčasných volieb. Nedeljkov objasňuje, že organizácia pozorne 
sledovala obdobie pred voľbami a volebnú kampaň. Domnieva sa, že to nebolo v súlade s férovými 
voľbami, rovnako ani predmetné obdobie kampane nespĺňalo kritériá demokratických volieb. Za tým 
upriamuje pozornosť na organizovanú migráciu voličov naprieč obcí zo Srbska či z Bosny a Hercegoviny, 
Čiernej Hory a zo Severného Macedónska. Podľa neho bola časť týchto voličov podplatená, 
zastrašovaná, ale niektorí z nich prišli do Belehradu aj dobrovoľne, aby zmenili zloženie mestského 
parlamentu a hlasovali za vládnu stranu. Nedeljkov tvrdí, že výsledky volieb v Belehrade neodzrkadľujú 
slobodnú vôľu ľudí, ktorí tam skutočne žijú. 
Redaktor vyzval hosťa, aby prezentoval, aké má CRTA dôkazy o tom, že voľby boli podvodné. Ten 
upozornil na to, že štátny aparát (konkrétne ministerstvo pre verejnú správu a ministerstvo vnútra) 
boli zneužité, aby z volieb profitovala len jedna strana. Ďalej vysvetľuje, že už počas monitoringu volieb 
dostávali anonymné správy z predmetných inštitúcií, že existujú informácie o možnej migrácii voličov. 
O niekoľko dní už pracovali s dokumentmi, ktoré ukazovali, že z určitých miest bolo množstvo ľudí 
presunutých do jednej domácnosti v Belehrade. Vysvetľuje, že v deň volieb inštruovali pozorovateľov, 
aby si všímali rôzne špecifiká, napr. skupiny voličov, ktorí sú privezení alebo či títo ľudia skutočne 
poznajú danú štvrť a pod. Nedeljkov prezentuje, že v štrnástich percentách volebných miestností 
odhalili aktivity a správy, ktoré odôvodňujú to, že skutočne k takýmto aktivitám prišlo. Dodáva, že 
analytický tím rozanalyzoval dáta z verejného registra, v ktorom sa nachádzajú mená ľudí, ktorí volili 
v danom volebnom obvode v minulých a súčasných voľbách, pričom zistili, že sa objavilo 25-tisíc 
nových voličov, ktorí nepatria do skupiny ľudí, ktorí by dovŕšili dospelosť, mali sobáš alebo legálne prišli 
do Belehradu. Štatistická analýza mala rovnako odhaliť, že tento jav sa objavil najmä v tých okrskoch, 
kde mala vládna strana najhoršie výsledky v predošlých voľbách. 
Redaktor pripomenul, že podobne aj pozorovatelia z OBSE zaznamenali nezrovnalosti, ktoré spomínajú 
vo svojej predbežnej správe, zároveň sprostredkoval vyjadrenie srbskej premiérky Brnabičovej, že 
práve Nedeljkov sa snaží destabilizovať situáciu v Srbsku. Podľa hosťa sa jedná o politické vyhlásenie, 
ktoré nijakým spôsobom nepopiera zistenia organizácie CRTA, a ktoré jasne ukazuje, že sa udiali veci, 
ktoré sú proti platným zákonom v krajine. Nedeljkov poukázal aj na to, že Brnabičová či Vučič potvrdili 
migrujúcich ľudí z Bosny a Hercegoviny, čo je však v komunálnych voľbách zakázané. 
Na záver diskusie sa redaktor spýtal, čo bude organizácia robiť so zisteniami, respektíve či tieto zistenia 
vôbec niečo zmenia. Podľa Nedeljkova je nateraz zásadným spôsobom ohrozená myšlienka, že sa 
Srbsko ako kandidátska krajina stane súčasťou Európskej únie, nakoľko nedokáže zorganizovať férové 
voľby. Momentálne sa organizácia snaží poskytnúť, čo najviac dôkazov a analýz, o ktorých bude 
informovať medzinárodné spoločenstvo. Upozorňuje totiž, že rovnaká situácia môže nastať aj v Bosne 
a Hercegovine, v Severnom Macedónsku a podobne. Nedeljkov si je ďalej vedomí, že zároveň 
potrebuje pomoc od štátov Európskej únie, vrátane Slovenska, aby iniciovali proces, v ktorom by 
hľadali možné riešenia daného problému, nakoľko po voľbách zo 17. decembra už ďalšie nemusia byť.   
 
Monitorované vysielanie: Hlavné správy 
Spravodajský príspevok: Protesty v Belehrade 
Čas vysielania: 18:41 hod. a 23:36 hod. 
 
Moderátorka programu informuje, že v Belehrade sa začala ďalšia zo série demonštrácií na protest 
proti výsledkom volieb, ktoré srbská opozícia považuje za zmanipulované, pričom o porušeniach 
demokratických štandardov majú hovoriť i medzinárodný pozorovatelia.  
Priamo z centra Belehradu o aktuálnej situácii referuje redaktor R. Zoľák, ktorý divákom približuje, že 
sa nachádza pred budovou Ústrednej volebnej komisie, ktorá sa stihla stať symbolom zmanipulovaných 
volieb. Redaktor dodáva, že práve v predmetnej budove začala svoju protestnú trinásťdňovú hladovku 
Marinika Tepič, ktorá je tvárou koalície Srbsko proti násiliu. Ďalej  nadväzuje, že Tepič len pred chvíľou 
vystúpila na jednom z ďalších protestov, a zároveň ide o štrnásty protest od decembrových volieb. 
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Podľa srbskej opozície mali byť tieto voľby zmanipulované, pričom s podobnými zisteniami prišli aj 
medzinárodní pozorovatelia. Redaktor približuje, že na proteste vystúpili rečníci, ktorí hovorili 
o viacerých typoch porušeniach demokratických princípov, napr. zvážanie voličov na srbské regionálne 
voľby, fantómoví voliči, podplácanie a ďalšie porušenia. Redaktor dopĺňa, že kritizovať mali aj 
slovenského europoslanca V. Bilčíka, ktorý je spravodajcom Európskeho parlamentu pre Srbsko. Ten 
sa mal vyjadriť, že voľby v Srbsku boli v poriadku, avšak protestujúci žiadajú vyšetrovanie porušení 
a opakovanie volieb. Na záver redaktor dodáva, že protest bol doposiaľ pokojný, hoci protest  
z 24. decembra sa spájal aj s násilím. 
 
Monitorované vysielanie: Správy 
Spravodajský príspevok: Protesty v Belehrade 
Čas vysielania: 22:24 hod. a 23:14 hod. 
 
Redaktor v príspevku avizuje, že pred Chrámom sv. Marka v centre Belehradu sa skončil ďalší pokojný 
protest, na ktorom sa zišli ľudia, ktorí nesúhlasia s výsledkom minuloročných predčasných 
parlamentných volieb v Srbsku, a zároveň regionálnych volieb v Belehrade. V tých zvíťazila Progresívna 
strana vedená súčasným srbským prezidentom A. Vučičom. Opozícia však tvrdí, že voľby boli 
zmanipulované a žiada prešetrenie podozrení z porušenia demokratických princípov. Ich tvrdenia majú 
podľa redaktora podporovať aj zistenia medzinárodných pozorovateľov. Tí tvrdia, že hoci boli voľby 
administratívne zorganizované dobre, tak boli zaznamenané viaceré porušenia, najmä v Belehrade. Na 
uvedenom proteste mala vystúpiť aj M. Tepič, ktorá je tvárou protestov, nakoľko po voľbách držala 
protestnú hladovku a ukončila ju až po trinástich dňoch. Protestujúcich mala vyzvať, aby vytrvali vo 
svojom odhodlaní a upozorňovali vládu na svoju nespokojnosť.   
 

*    *    *  
 
Podávateľ namietal voči nevyváženým a jednostranným  spravodajským príspevkom a diskusiám, ktoré 
informovali o téme volieb v Srbsku. Podľa podávateľa boli tieto spravodajské vstupy a diskusie 
orientované protivládne, zaznel v nich len kritický pohľad predstaviteľa opozície a zástupcu 
mimovládnej organizácie voči vláde a výsledku volieb. Podľa podávateľa tak zaznelo len jedno 
presvedčenie o priebehu a výsledkoch volieb, pričom nebol informovaný aj o názoroch a stanoviskách 
druhej strany predmetného sporu.  
 
Spravodajské príspevky 
Domnievame sa, že predmetná téma spravodajských príspevkov s názvom Protesty v Belehrade bola 
aktuálna a relevantná, nakoľko odvysielané príspevky chronologicky informovali o vývoji protestu zo 
dňa 16. 1. 2024.  
Sme toho názoru, že redaktor na základe bežne dostupných informácií korektne oboznámil televíznych 
divákov o tom, že ide o ďalší zo série protestov, ktoré zvolali zjednotené opozičné strany (Srbsko proti 
násiliu), a ktoré nasledujú po predčasných parlamentných a regionálnych voľbách. Tie sa uskutočnili 
v decembri 2023, pričom ich vyhrala Srbská progresívna strana (SNS), ktorej bývalým predsedom je 
súčasný prezident Srbska A. Vučič. 
Sme toho názoru, že v spravodajských príspevkoch boli sprostredkované dva rozdielne pohľady na 
výsledok volieb v Srbsku. Jeden pohľad reprezentovala srbská opozícia, ktorá považuje predmetné 
voľby za zmanipulované, pričom takéto závery naznačujú aj  OBSE1 či Európska únia o volebných 
porušeniach.2˒3 Rozdielny pohľad vlády na výsledok volieb bol sprostredkovaný redaktorom, ktorý 
uviedol, že premiérka A. Brnabič odmieta uvedené obvinenia a kritiku opozície o manipulácii volieb.    

                                                 
1 Článok OBSE (OSCE) o voľbách v Srbsku (dostupné na: https://www.osce.org/odihr/elections/serbia/560698) 
2 Spravodajstvo Európskeho parlamentu: dostupné na: https://www.europarl.europa.eu/news/sk/press-
room/20240202IPR17327/srbsko-nesplnilo-svoj-zavazok-slobodnych-a-spravodlivych-volieb-tvrdia-poslanci  
3 TASR (Teraz.sk): Srbsko nesplnilo svoje sľuby  o slobodných a spravodlivých voľbách  
dostupné na: https://www.teraz.sk/najnovsie/ep-srbsko-nesplnilo-svoje-sluby-o-slob/773216-clanok.html 

https://www.osce.org/odihr/elections/serbia/560698
https://www.europarl.europa.eu/news/sk/press-room/20240202IPR17327/srbsko-nesplnilo-svoj-zavazok-slobodnych-a-spravodlivych-volieb-tvrdia-poslanci
https://www.europarl.europa.eu/news/sk/press-room/20240202IPR17327/srbsko-nesplnilo-svoj-zavazok-slobodnych-a-spravodlivych-volieb-tvrdia-poslanci
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Sme toho názoru, že predmetné spravodajský príspevok nebol v rozpore s objektivitou, resp. s § 25 
písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
Štúdio TA3 o 11.11 h a 12.57 h, Svet dnes 16.31 h a 19.07 h 
Predmetom monitoringu bol aj program Štúdio TA3 odvysielaný v čase 11:11 a 12:57 hod., v ktorom 
bol odvysielaný rozhovor so srbským opozičným politikom Borkom Stefanovičom o protestoch 
v Belehrade, ktoré nasledovali po predčasných voľbách v decembri 2023. 
Rovnako predmetom monitoringu bol aj program Svet dnes odvysielaný v čase 16:31 a 19:07 hod., 
v ktorom bol hosťom programový riaditeľ srbskej organizácie CRTA. Témou diskusie boli zistenia tejto 
organizácie o možnej volebnej manipulácii. 
Monitorované programy podľa nášho názoru sú aktuálnou publicistikou v zmysle § 8 ods. 4 zákona  
č. 264/2022 Z. z., keďže diskutované témy boli späté so spravodajstvom a týkali sa aktuálnych udalostí 
v Srbsku. Hosťami boli srbský opozičný politik, respektíve riaditeľ organizácie, ktorá sa podieľa na 
rozvoji demokratickej kultúry v Srbsku.4  Na základe tohto ako aj vzhľadom na námietky podávateľa 
podnetu sme programy posudzovali podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
Monitorovaním programu Štúdio TA3 sme zistili, že diskusia so srbským opozičným poslancom sa týkala 
protivládnych protestov v Srbsku po predčasných parlamentných, a zároveň regionálnych voľbách. 
Okruh otázok od redaktora súvisel predovšetkým so situáciou v koalícii opozičných strán aktuálne pred 
protestom, dôvodom protestov, a tiež vzťahom medzi Srbskom a Európskou úniou.  
Hosťom programu bol B. Stefanovič, predstaviteľ opozície, ktorá je organizátorom protestov.  
B. Stefanovič vysvetľoval dôvody protivládnych zhromaždení, a zároveň aj na základe zistení 
medzinárodných organizácií (OBSE, Európskej únie), ale i srbských mimovládnych organizácií 
prezentoval požiadavky na opakovanie volieb, keďže koalícia Srbsko proti násiliu považuje voľby za 
zmanipulované a neplatné. 
V programe bol moderátorom sprostredkovaný aj názor srbskej vlády, ktorá protesty považuje za 
snahu opozície úmyselne destabilizovať vládu, napr.: „Premiérka Ana Brnabič povedala, že opozícia 
chcela destabilizovať voľby a po voľbách opoziční lídri povedali, že nebudú akceptovať výsledky. Má v 
tomto pravdu?“. A spomenutý bol aj názor prezidenta A. Vučiča, podľa ktorého „...protesty ktoré začali, 
boli vedené západom. ...“ Moderátor sa v rámci diskusie zmienil aj o stanovisku nezávislej organizácie 
OBSE, podľa ktorej boli síce voľby technicky dobre pripravené, ale počas nich boli nespravodlivé 
podmienky, ktoré pomohli prezidentovi Vučičovi v médiách.  
 
Sme toho názoru, že v predmetnej diskusii, ktorej hosťom bol zástupca opozície, boli na tému 
protestov sprostredkované aj postoje zástupcu vlády či prezidenta. Jeden pohľad vyznieval voči vláde 
kriticky, pričom obhajoval nutnosť týchto protestov, ktorých cieľom má byť anulovanie daných volieb, 
keďže ich opozícia považuje za zmanipulované. Zároveň v programe sprostredkovane zazneli 
stanoviská nezávislej medzinárodnej organizácie OBSE k priebehu volieb, rozdielny pohľad vlády a 
prezidenta voči požiadavkám opozície, t. j: vláda hovorí o úmyselnej  destabilizácii , respektíve 
prezident Vučič považuje protesty za vedené Západom.  
Domnievame sa, že divák si aj na základe prezentovaných informácií mohol na diskutovanú tému 
vytvoriť svoj vlastný úsudok. 
Na základe predloženej analýzy preto konštatujeme, že v monitorovanom programe sme 
nezaznamenali také nedostatky, na základe ktorých by vzniklo podozrenie z porušenia povinností 
vysielateľa ustanovených § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. týkajúcich sa zabezpečenia 
objektívnosti a nestrannosti programov aktuálnej publicistiky.  
 
 
Monitorovaním programu Svet dnes sme zistili, že diskusia s Rašom Nedeljkovom, ktorý 
je programovým riaditeľom Centra pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť (CRTA) sa týkala 
zistení tejto organizácie ohľadom viacerých porušení volebných pravidiel počas predčasných volieb 

                                                 
4 Dostupné na: https://crta.rs/en/about-us/  

https://crta.rs/en/about-us/
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v Srbsku uskutočnených 17. decembra 2023. Kontext predmetnej diskusie tvorila základná téma, t. j.  
voličské inžinierstvo (volebné machinácie). 
V programe podľa nášho názoru odzneli bežne dostupné informácie o volebných zisteniach srbskej 
nezávislej organizácie CRTA5: t. j. napríklad manipulácia s volebným registrom voličov, sloboda médií 
v Srbsku, politický tlak a pod., pričom nedostatky ohľadne týchto volieb naznačili aj nezávislá 
medzinárodná organizácia OBSE, ale i správa Európskeho parlamentu.   
Taktiež konštatujeme, že redaktor v diskusii sprostredkoval aj postoj  srbskej vlády, t. j. premiérky  
A. Brnabič, ktorá sa mala vyjadriť, že práve srbská nezávislá organizácia CRTA  a Raša Nedeljkov sa 
snažia svojimi krokmi destabilizovať Srbsko.  
Domnievame sa tak, že v programe aj keď v rozdielnej miere, boli sprostredkované dva rozdielne 
pohľady na zistenia organizácie CRTA.  
Domnievame sa, že divák si na základe prezentovaných informácií a doplňujúcich otázok zo strany 
moderátora mohol na diskutovanú tému vytvoriť svoj vlastný úsudok. 
Na základe predloženej analýzy konštatujeme, že v monitorovanom programe sme nezaznamenali také 
nedostatky, na základe ktorých by vzniklo podozrenie z porušenia povinností vysielateľa ustanovených 
§ 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. týkajúcich sa zabezpečenia objektívnosti a nestrannosti 
programov aktuálnej publicistiky.  
 

*    *    *  
 
 
ZÁVER: 
Na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby TA3 odvysielaním 
spravodajských príspevkov s názvom Protesty v Belehrade v programe Správy, Žurnál a Hlavné správy 
zo dňa 16. 1. 2024 a tiež programov Štúdio TA3 a Svet dnes zo dňa 16. 1. 2024   neporušil ustanovenie 
§ 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
Podobne na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby TA3 odvysielaním 
relácie Štúdio TA3 a Svet dnes zo dňa 16. 1. 2024 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) zákona  
č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený.               

                                                 
5 Dostupné na: https://crta.rs/en/crtas-final-election-observation-report-defeat-of-the-state-and-the-rule-of-law/  

https://crta.rs/en/crtas-final-election-observation-report-defeat-of-the-state-and-the-rule-of-law/
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K bodu č. 41   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0071/SO/2024) 
 
Deň vysielania:  16. 1. 2024      
Čas vysielania:  09:40 - 13:40 hod.      
     
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu vysielateľa.  
 
časový kód záznamu o cca 
09:40:00 začiatok záznamu 
                        pokračovanie programu Téma 
09:57:11 začiatok programu Počasie 
09:58:24 oznam o programe Král na ťahu 
09:59:18 obrazovo-zvukový predel 
09:59:26-10:06:16 reklamný blok 
10:06:16 obrazovo-zvukový predel 
10:00:23 začiatok programu Správy 
                 Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 10:02:15) 
Moderátor: „Pokračovať by mala vlna protestov v Belehrade. Prvé masívne protesty sa konali koncom 
decembra. Organizátori nesúhlasia s výsledkom volieb. Viac už Róbert Zoľák priamo z Belehradu.“ 
Redaktor: „Príjemné predpoludnie z centra Belehradu, ktoré sa už o niekoľko hodín stane zároveň 
dejiskom ďalšieho zo série protestov, ktoré nasledujú po minuloročných predčasných parlamentných 
a regionálnych belehradských voľbách. Tie 17. decembra vyhrala Progresívna strana súčasného 
prezidenta Alexandara Vučiča a opozícia tvrdí, že voľby boli zmanipulované. Podobné sú aj zistenia 
medzinárodných pozorovateľov, ktoré o tom vydali aj svoje správy. Napríklad Organizácia pre 
bezpečnosť a spoluprácu v Európe a podobné sú aj zistenia Európskej únie. Opozícia, ktorá sa spojila do 
koalície s názvom Srbsko proti násiliu žiada vytvorenie vyšetrovacej komisie, ktorá by prešetrila všetky 
porušenia, a zároveň žiadajú opakovanie predčasných volieb parlamentných, a zároveň regionálnych, 
belehradských volieb, kde bolo prípadov porušenia zistených najviac. My sa v tejto chvíli nachádzame 
pred fontánou Terazija, ktorá má pre Srbov mimoriadne symbolický význam, pretože v roku 1991 sa 
práve na tomto mieste začínali prvé masové protesty proti vtedajšiemu najsilnejšiemu mužovi Srbska 
Slobodanovi Miloševičovi. No a práve terazijská fontána je symbolicky aj miestom odkiaľ sa začínali aj 
súčasné protesty a zrejme aj dnes tadiaľto budú prúdiť opäť tisíce ľudí, ktorí sú nespokojní s tým, ako 
vyzerali minuloročné protesty. My v Belehrade ostávame. Zisťujeme aj v uliciach Belehradu, čo si ľudia 
o protestoch myslia a toto sú názory niektorých z nich.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Súhlasím s tými požiadavkami, no nie som si istá či robia dobre s tými 
protestami. Malo by to byť lepšie zorganizované. Míňajú na to veľa energie a ľudia sú veľmi frustrovaní 
ohľadom toho, čo sa deje.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Myslím si, že potrebujeme niečo viac progresívne, ak chceme niečo dosiahnuť. 
Vždy predtým sme tu mali protesty a potom sa vlastne nič nezmenilo.“ 
Redaktor: „V ďalšom vysielaní vám ešte prinesieme rozhovor s Brankom Stefanovičom, zástupcom 
strany Sloboda a spravodlivosť. Teda jednej zo strán v združenej v koalícii Srbsko proti násiliu. Ako aj so 
zástupcami volebných pozorovateľov. Zostaňte s TA3.“ 
10:19:18 koniec programu Správy 
10:19:19 obrazovo-zvukový predel 
10:19:26-10:21:09 reklamný blok 
10:21:09 obrazovo-zvukový predel 
10:21:16 začiatok programu Šport 
10:27:25 koniec programu Šport 
10:27:25 začiatok programu Počasie 
10:28:38 koniec programu Počasie 



 12 

10:28:38 obrazovo-zvukový predel 
10:28:45-10:30:34 reklamný blok 
10:30:34 obrazovo-zvukový predel 
10:30:41 začiatok programu Správy – informácia o TB: Opozícia o politickej situácii 
10:31:00 obrazovo-zvukový predel 
10:31:06-10:31:36 reklamný blok 
10:31:37 obrazovo-zvukový predel 
10:31:44 začiatok Tlačovej besedy – Téma: Opozícia o politickej situácii 
10:49:38 koniec Tlačovej besedy 
10:49:39 pokračovanie programu Správy 
10:49:50 obrazovo-zvukový predel 
10:49:57-10:50:45 reklamný blok 
10:50:45 obrazovo-zvukový predel 
10:50:52 oznam o programe Král na ťahu 
10:51:46 obrazovo-zvukový predel 
10:51:53-10:53:32 reklamný blok 
10:53:32 obrazovo-zvukový predel 
10:53:39 oznam o TA3 konferencie - Finančný trh 2024 
10:54:21 začiatok programu Počasie 
10:55:32 koniec programu Počasie 
10:55:33 oznam o programe Showbiz, Král na ťahu 
10:56:48 obrazovo-zvukový predel 
10:56:55-10:59:55 telenákupné pásmo 
10:59:56 obrazovo-zvukový predel 
11:00:02 začiatok programu Správy 
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 11:01:45) 
Moderátor: „Pokračujeme v Belehrade, kde by mali rovnako pokračovať protesty, ktoré odštartovali už 
koncom decembra. Organizátori totiž nesúhlasia s výsledkom volieb. V Belehrade máme kolegu Roba 
Zoľáka. Robo ako to tam aktuálne vyzerá?“ 
Redaktor: „Príjemné predpoludnie z centra Belehradu, ktoré sa už o niekoľko hodín stane zároveň 
dejiskom ďalšieho zo série protestov, ktoré nasledujú po minuloročných predčasných parlamentných 
a regionálnych belehradských voľbách. Tie 17. decembra vyhrala progresívna strana súčasného 
prezidenta Alexandara Vučiča a opozícia tvrdí, že voľby boli zmanipulované. Podobné sú aj zistenia 
medzinárodných pozorovateľov, ktoré o tom vydali aj svoje správy. Napríklad Organizácia pre 
bezpečnosť a spoluprácu v Európe a podobné sú aj zistenia Európskej únie. Opozícia, ktorá sa spojila do 
koalície s názvom Srbsko proti násiliu žiada vytvorenie vyšetrovacej komisie, ktorá by prešetrila všetky 
porušenia, a zároveň žiadajú opakovanie predčasných volieb parlamentných, a zároveň regionálnych, 
belehradských volieb, kde bolo prípadov porušenia zistených najviac. My sa v tejto chvíli nachádzame 
pred fontánou Terazija, ktorá má pre Srbov mimoriadne symbolický význam, pretože v roku 1991 sa 
práve na tomto mieste začínali prvé masové protesty proti vtedajšiemu najsilnejšiemu mužovi Srbska 
Slobodanovi Miloševičovi. No a práve terazijská fontána je symbolicky aj miestom odkiaľ sa začínali aj 
súčasné protesty a zrejme aj dnes tadiaľto budú prúdiť opäť tisíce ľudí, ktorí sú nespokojní s tým, ako 
vyzerali minuloročné protesty. My v Belehrade ostávame. Zisťujeme aj v uliciach Belehradu, čo si ľudia 
o protestoch myslia a toto sú názory niektorých z nich.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Súhlasím s tými požiadavkami, no nie som si istá či robia dobre s tými 
protestami. Malo by to byť lepšie zorganizované. Míňajú na to veľa energie a ľudia sú veľmi frustrovaní 
ohľadom toho, čo sa deje.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Myslím si, že potrebujeme niečo viac progresívne, ak chceme niečo dosiahnuť. 
Vždy predtým sme tu mali protesty a potom sa vlastne nič nezmenilo.“ 
Redaktor: „V ďalšom vysielaní vám ešte prinesieme rozhovor s Brankom Stefanovičom, zástupcom 
strany Sloboda a spravodlivosť. Teda jednej zo strán v združenej v koalícii Srbsko proti násiliu. Ako aj so 
zástupcami volebných pozorovateľov. Zostaňte s TA3.“ 
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Moderátor: „Presne tak, rozhovor už o chvíľu na TA3, ešte medzičasom v Los Angeles udeľovali 
americké televízne ceny EMMY, akých si predskokanov televíznych Oskarov. Najlepšou drámou sa stal 
seriál Boj o moc, s komédiou zasa seriál Medveď. Oba seriály dominovali aj v hereckých kategóriách. 
Ceny sa mali pôvodne udeľovať už v septembri, no ich udeľovanie odložili pre štrajk hollywoodskych 
hercova a scenáristov.“ (nasleduje príspevok V Los Angeles udeľovali ceny EMMY) 
11:08:49 obrazovo-zvukový predel 
11:08:56-11:09:56 reklamný blok 
11:09:56 obrazovo-zvukový predel 
11:10:03 oznam o programe Týždeň v športe 
11:10:25 sponzorský odkaz Fortuna 
11:10:35 obrazovo-zvukový predel 
11:10:42 začiatok programu Štúdio TA3 
Téma: Rozhovor so srbským opozičným politikom Borkom Stefanovičom o protestoch v Belehrade 
proti výsledkom volieb v Srbsku 
Redaktor: „17. decembra minulého roka sa v Srbsku uskutočnili predčasné parlamentné voľby, 
a zároveň regionálne voľby v Belehrade. V podstate okamžite sa objavili informácie o tom, že tieto 
voľby boli zmanipulované. Hovorila o tom nielen srbská opozícia, ale aj pozorovatelia, ktorí prišli do 
krajiny tieto voľby sledovať. No a my sa o tom, ako tieto voľby vyzerali, ale aj o protestoch, ktoré 
nasledovali, budeme rozprávať s Brankom Stefanovičom, zo strany Sloboda a spravodlivosť, ktorá je 
zároveň súčasťou koalície Srbsko proti násiliu.“  
Rozhovor je následne tlmočený z anglického jazyka do slovenčiny.  
Redaktor: „Pán Stefanovič, ďakujeme veľmi pekne za váš čas. Moja prvá otázka je zrejmá. Ako sa má 
Marinika Tetič, ktorá je tvárou protestov.“ 
Borko Stefanovič, podpredseda strany Sloboda a spravodlivosť: „Áno, Marinika Tetič bola na čele 
týchto protestov, je podpredsedníčka našej strany. Je to moja kolegyňa a dobrá priateľka. Už sa má 
lepšie, trvalo jej dobu, kým sa zotavila po tejto hladovke. Žiaľ, nebola sama v tejto hladovke, aj ďalší 
poslanci z našej strany a rozhodli sa zastaviť hladovku, pretože ich život bol ohrozený na základe 
lekárov, takže dostali sa na hranu veľmi vážnych zdravotných problémov, aj ich zdravie sa zhoršovalo 
počas tejto hladovky a po trinástich dňoch sa ju rozhodli zastaviť. Čiže už sa má teraz lepšie. Ďakujem 
za to, že ste sa opýtali.“ 
Redaktor: „Protesty v súčasnosti prebiehajú ako sa rozprávame. Je práve krátko pred ďalším 
protestom. Aká je situácia v Srbsku proti násiliu, vo vašej organizácie, keďže vy ste organizátorom 
týchto protestov.“ 
Borko Stefanovič: „V prvom rade musíme povedať, že parlamentné voľby 17. decembra, ako aj lokálne 
voľby v Belehrade a komunálne voľby v ďalších obciach, ktoré zvolal Vučičov režim, boli tiež 
predčasnými voľbami a ďalších 120 obcí bude voliť na jar. To budú riadne voľby. A problém je, hlavná 
vec, o ktorej hovoríme je, že tieto voľby boli ukradnuté ľuďom. Boli podvodom. Našli sme dôkazy, 
vyzbierali sme potrebnú dokumentáciu a dôkazy, nielen my, ale aj mimovládne organizácie v Srbsku 
a objektívni novinári a všetci sme informovali pozorovateľov z OBSE, Rady Európy, ako aj misiu 
Európskeho parlamentu. Tiež sa nám podarilo zozbierať všetky dôkazy súvisiace s podvodmi počas 
volieb v Srbsku. V jednom dokumente, ktorý sme nazvali Biela kniha o ukradnutých voľbách v Srbsku. 
Preložili sme tento dokument do rôznych jazykov a zaslali sme tento dokument rôznym organizáciám, 
vládam v Európe a vo svete. My žiadame, aby sa uskutočnili nové voľby v Belehrade, ako aj v celom 
Srbsku, a najmä v Belehrade, pretože tie podvody a to ukradnutie volieb bolo oveľa viac evidentné 
a jasnejšie v hlavnom meste, v Belehrade a žiadame o nové voľby, aby sa uskutočnili na základe nových 
pomerov, novej situácie. Čo to znamená? Spoločne musíme očistiť register voličov. Prečo? Pretože režim 
pána Vučiča od roku 2022 začal proces, veľmi dobre zorganizovaný proces, ktorý je mimochodom 
podvodom na základe nášho trestného zákona. Nahnali ľudí zo Srbska, aj z Bosny a Hercegoviny, aby 
prišli do Belehradu a ďalších miest, aby si zmenili na deň bydlisko alebo trvalý pobyt, čo je absolútne 
nelegálne. Čiže tí ľudia, ktorých priviezli do Belehradu, aby volili, nemali žiadne právo voliť v týchto 
voľbách. Pokiaľ by mali srbské občianstvo, mohli by voliť v prezidentských voľbách alebo parlamentných 
voľbách, ale problém je, že volili v komunálnych voľbách v Belehrade i ďalších mestách a týmto porušili 
zákon. Rozhodli sa zaregistrovať týchto ľudí, za každým bez toho, že by majitelia daných domov vedeli 
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o tom, že oni majú tam pobyt. Čiže ďalšie spoločnosti, ako sú dodávateľské firmy, operátori sietí alebo 
nové budovy, ktoré ešte nemajú nájomníkov. Oni zorganizovali na ministerstve vnútra tieto rôzne 
organizácie, na ministerstve vnútra, ktoré je pod kontrolou vládnej strany a spoločne sa takto snažili 
priviezť nových ľudí do Belehradu, aby sa zmenila vôľa ľudí, ktorí žijú v Belehrade a tento recept je 
nebezpečný, veľmi nebezpečný. Použil ho aj Viktor Orbán v menšej škále pri Maďaroch na Ukrajine. Tiež 
v Severnom Macedónsku pán Gruevski to urobil s albánskym obyvateľstvom, ale toto je niečo úplne 
nové, pretože v takejto veľkej škále, sú to desaťtisíce voličov, čiže pán Vučič zrejme Mile Dodikovi to 
urobí v Srbskej republike v Bosne, aby mu dodal voličov zo Srbska do budúcich volieb v Bosne, čiže oni 
môžu takto meniť ľudí, voličov v bosnianskych voľbách, V Čiernej hore i v Severnom Macedónsku. Čiže 
toto je v súčasnosti regionálny problém, je to európsky problém. Nejde tu len o mandáty opozície. Ide 
tu o základné, kľúčové princípy v Európe a to je zabezpečiť férové a demokratické voľby. A už 
nespomínam úplne otvorený ruský faktor, ktorý zohráva svoju rolu tu v Srbsku, pretože Rusi neprerušili 
kontakt Srbov s prirodzeným domovom s Európou, ale je to Vučič, ktorý neustále útočí na západné vlády 
a neustále hovorí, že sa usilujú o nejaký Majdan v Srbsku, čo je úplný nezmysel, ale je to práve Vučič, 
ktorý vytvára takéto naratívy. Má plnú mediálnu kontrolu dvanásť rokov v Srbsku a týmto vlastne Rusi 
dostali takýto pekný darček, pretože Vučič sa snaží rozprávať o tom, že západné vlády sa ho snažia 
zvrhnúť, čo je úplne šialené, úplný nezmysel.“ 
Redaktor: „I pozorovateľská misia z OBSE povedala, že i keď voľby boli technicky dobre pripravené, boli 
počas nich nespravodlivé podmienky, ktoré pomohli prezidentovi Vučičovi v médiách.“ 
Borko Stefanovič: „Preto musíme pokračovať v mierových, pokojných protestoch a robíme ďalšie kroky, 
to znamená, snažíme sa obracať na súdy, vrátane ústavného súdu, ktorý žiadame, aby anuloval tieto 
ukradnuté voľby a ďalší aspekt je práca s medzinárodným spoločenstvom. Neočakávame, že niekto 
z Európy zasiahne a rozhodne o tom, kto má vládnuť v Srbsku. To nie. Ale musíme osvetliť, musíme 
poukázať na to, čo sa v Srbsku deje, pretože autokratický režim pána Vučiča klame. V prvom rade klame 
občanom Srbska, je zapojený do korupcie, je zapojený do násilia a v súčasnosti je zadokumentované už, 
že ukradol voľby v Srbsku. Takže našou prácou je poukazovať našim európskym spojencom 
a partnerom, čo sa v skutočnosti v Srbsku deje, aby vedeli čo sa v Srbsku deje, pretože Srbsko je 
kandidátskou krajinou pre vstup do Európskej únie a vláda Srbska by nemala mať možnosť ďalej 
pokračovať v tejto praxi. Tento spoločný tlak ľudí a na uliciach pokojné procesy a naše inštitúcie, ktoré 
sú úplne ovládané, a potom medzinárodné spoločenstvo. My musíme vytvárať tlak na tento režim, aby 
umožnil potrebné zmeny v našich volebných pravidlách, ktoré odporúčalo OBSE. OBSE už dalo 
odporúčania. Po predchádzajúcich voľbách, ktoré však neboli implementované našim režimom a teraz 
čakáme na finálnu správu súčasnej misie OBSE. Tá správa by mala vyjsť koncom februára a medzičasom 
každá vláda demokratickej krajiny v Európe a vo svete čaká na definitívnu správu OBSE a táto správa 
nadviaže na predbežnú správu, ktorá ako ste povedali, neboli v súlade so štandardmi a pravidlami 
demokratických volieb v Európe a je to nový fenomén, nový jav, ktorý treba riešiť. Fantómoví voliči, čiže 
ľudia sú dovezení na miesta v ktorých hlasujú, napriek tomu že tam nebývajú, nemajú tam trvalý pobyt. 
Je to nelegálne na základe srbských zákonov a som presvedčený, že aj inde. Pokiaľ takýto recept sa 
bude uplatňovať, tak každý v Európe by si mal uvedomiť, že ak ktokoľvek v Európe, v hlavnom meste, 
môže urobiť to isté, čo robí Vučič dnes. Ak nemajú dostatočnú podporu v niektorých mestách, 
v niektorých regiónoch, tak vymenia tam ľudí, dovezú tam nových ľudí, nových voličov. Dávajú 50 až 90 
eur za hlas týmto ľudom. V niektorých obciach sme to zaznamenali, používajú sociálne dávky, aby 
vydierali takto ľudí, ktorí potom hlasujú za vládnu stranu i ľudí, ktorí pracujú vo verejnej správe, aby si 
odfotili ich hlasovací lístok a ľudia, ktorí pracujú vo verejnej správe musia potom ukázať fotografiu 
hlasovacieho lístku, aby si udržali pracovné miesto. Takže je to takáto propaganda zo strany Vučiča, 
ktorá je protizápadná v médiách, a preto sme zaznamenali takéto výsledky v Srbsku. To má 
samozrejme veľmi zlý dopad aj na našu ekonomiku, pretože v Srbsku prekvitá organizovaný zločin 
a máme dve percentá ľudí, ktorí sú veľmi bohatí, ktorí sú spriaznení s vládnym režimom a zvyšok 
obyvateľstva bojuje o prežitie. A tejto vláde je to jedno, či Srbsko pôjde cestou integrácie s EÚ alebo nie. 
A niekedy počuť argumentáciu, že keď toto Vučič bude toto ďalej robiť, Srbsko sa nedostane do EÚ ale 
jemu to je úplne jedno. Jemu to práve vyhovuje teraz, pretože bude môcť pokračovať v tom, čo robí.“ 
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Redaktor: „Krátko po voľbách prezident Vučič spolu s ruským veľvyslancom v Belehrade povedali, že 
protesty ktoré začali, boli vedené západom. Čiže moja otázka je, či Srbsko je skutočne ochotné vstúpiť 
do EÚ. Ako úprimná vôľa Srbska existuje vstúpiť do EÚ?“ 
Borko Stefanovič: „Srbsko chce byť súčasťou Európskej únie i západu, pretože to je naším prirodzeným 
domovom. My sme európska krajina. Chceme byť doma, chceme byť v rovnakom klube, v rovnakej 
rodine ako naši slovenskí bratia. To je to miesto kam patríme historicky, kultúrne, ekonomicky 
i politicky. Napríklad prostredníctvom bezpečnostných aspektov. Takže myslím si, že ľudia by mali 
chápať, že tento režim a táto vláde nechce, aby Srbsko vstúpilo do Európskej únie a hrozby Vučičovi, že 
európska cesta bude zablokovaná, to je vlastne pozitívom pre neho, to je to, čo on chce, preto to si 
musíme uvedomiť a musíme urobiť všetko pre to mierovo, pokojne, aby sme tlačili na vládu. Je to dlhá, 
bolestivá cesta. Nie je to jednoduché. Ale slobodu môžeme získať len my sami. Nik z vonku to neurobí 
za nás, ale zároveň potrebujeme partnerov v Európskej únii a vo Washingtone, aby konečne videli 
srbský režim reálne, aby nemali rúžové okuliare, aby nevnímali tento režim na základe nejakej 
propagandy, že žijeme tu v Srbsku v nejakom Disneylande. Nie je to jednoduchá úloha, ale budeme 
pokračovať v našom boji a som si úplne istý, že zvíťazíme.“ 
Redaktor: „I pán Đilas, predseda vašej strany, bol pomerne kritický v rozhovore pre Politico a povedal, 
že západ má veľmi osobitný prístup k Srbsku a že by sa mal zmeniť. Myslíte si, že situácia v Srbsku je 
prehliadaná v Európe?“ 
Borko Stefanovič: „Veľmi často áno. A je to veľká škoda. Povedal by som, že niektoré západné vlády sú 
veľmi opatrné a nechcú nazvať pravým menom to, čo sa deje v Srbsku. A je to autokracia. Je to len 
nejaká fasáda demokracie. Vučič sa možno tak tvári, ale zároveň utláča našich ľudí. Krajina je plná 
korupcie, násilia. Teraz ukradli voľby. Vedeli sme to aj predtým, no teraz sme to už aj zaznamenali, 
zadokumentovali nielen my, ale aj zahraniční pozorovatelia. A keď spomínate aj ruský faktor. Je to 
veľmi zaujímavé, všetci sme vedeli, čo sa deje a znovu sa to objavilo na začiatku tejto krízy, po voľbách, 
keď pán Vučič sa prakticky jasne vyjadril spolu s ruským veľvyslancom a poďakovali ruským 
spravodajským službám za to, že zabránili Majdanu, čo je úplný nezmysel, a zároveň západné vlády 
mali obavu pomenovať tieto veci, pretože sa boja, že Vučič môže nasmerovať Srbsko smerom k Rusku. 
Ale on to už robí a nič mu nezabráni v tom, aby nenasmeroval Srbsko ešte viac k Putinovi, pretože jediné 
čo ho zaujíma, je zostať pri moci a pokračovať v tých všetkých zlých veciach, ktoré robí. Čiže táto obava, 
že Vučič pôjde smerom na východ sa už napĺňa. To sa už deje a nádej, že Vučič urobí niečo správne, 
pokiaľ ide o Kosovo a regióny, to je len márna nádej. On neurobí nič, čo by ohrozilo jeho moc v Srbsku 
a preto táto otvorenosť, pokiaľ ide o objímanie sa s Ruskom bolo tak zrejmé, tak evidentné a myslím, 
že pán Đilas mal pravdu, keď v Politicu povedal a pri ďalšom rozhovore so západným novinárom, to 
pomenoval jasne. Západné vlády by sa mali postaviť za princípy, ktoré sú dôležité pre nich. Demokracia, 
slobodné voľby, ľudské práva. Pokiaľ nechcú povedať, že za toto sa musíme postaviť, tak potom nech 
sú radšej ticho, ale nemali by podporovať tohto autokrata. Je to lacná čínska verzia Tita, ktorou je Vučič. 
Nemôžu vystáť Orbána v EÚ a teraz tolerujú takéhoto človeka, ktorý vôbec ani nechce sa dostať do EÚ. 
Takže tomuto čelíme ako národ, ako krajina a môžem vás uistiť, že vytrváme a zostaneme ako opozícia 
jednotný. Budeme presadzovať politiku úplne iného Srbska po Vučičovi. Bude to európske Srbsko, 
v ktorom nebude násilie, ani korupcia a bude to Srbsko, v ktorom máte právo voliť toho, koho chcete 
bez dôsledkov.“ 
Redaktor: „Premiérka Ana Brnabič povedala, že opozícia chcela destabilizovať voľby a po voľbách 
opoziční lídri povedali, že nebudú akceptovať výsledky. Má v tomto pravdu?“ 
Borko Stefanovič: „Nie, samozrejme že nie. Pani Brnabič neuzná nič, takže my sme povedali 
medzinárodným pozorovateľom, že nebudeme nikdy akceptovať výsledky podvodných volieb a stále 
sme o tom presvedčení.“ 
Redaktor: „Ďakujem pekne za váš čas.“ 
Borko Stefanovič: „Ďakujem.“ 
11:29:17 koniec programu Štúdio TA3 
11:29:18 začiatok programu Počasie  
11:30:30 začiatok programu Flešky 
11:31:58 koniec programu Flešky 
11:31:59 začiatok programu Štúdio TA3 – Téma: Zdražovanie slabne čoraz viac  
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11:55:28 koniec programu Štúdio TA3 
11:55:28 oznam o TA3 konferencie – Šport 
11:56:06 začiatok programu Počasie  
11:57:19 oznam o programe Král na ťahu 
11:58:13 obrazovo-zvukový predel 
11:58:21-11:59:16 reklamný blok 
11:59:16 obrazovo-zvukový predel 
11:59:23 oznam o programe Týždeň v športe 
11:59:44 sponzorský odkaz Fortuna 
11:59:54 obrazovo-zvukový predel 
12:00:02 začiatok programu Žurnál 
                 Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 12:08:15) SKONTROLUJ TEXT! 
Moderátor: „Pokračujeme v Belehrade, kde by mali rovnako pokračovať protesty, ktoré odštartovali už 
koncom decembra. Organizátori totiž nesúhlasia s výsledkom volieb. V Belehrade máme kolegu 
Róberta Zoľáka. Robo pozdravujem do Belehradu. Ako to tam aktuálne vyzerá?“ 
Redaktor: „Dobrý deň z Belehradu. Presne ako si povedal, dnes sa centrum hlavného srbského mesta 
stane dejiskom ďalších protestov, ktoré sú prvým tohtoročným pokračovaním celej série demonštrácií 
z konca minulého roka. Srbi mali donedávna pravoslávne Vianoce a Nový rok, čiže po skončení 
sviatočného obdobia vychádzajú opäť do ulíc. Ja len pripomeniem, že tie protesty sú reakciou na 
predčasné parlamentné a belehradské regionálne voľby zo 17. decembra, po ktorých bezprostredne sa 
objavili prvé informácie o tom, že tieto voľby boli zmanipulované. S informáciami prišlo srbské centrum 
pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť a prinieslo aj dôkazy o tom, ako v konkrétnych prípadoch 
najmä v Belehrade dochádzalo k takzvanému voličskému inžinierstvu. Tieto informácie alebo tvrdenia  
Centra pre výskum a transparentnosť okamžite odsúdila vládna garnitúra na čele s premiérkou Anou 
Brnabič. Ja len pripomeniem, že voľby vyhrala Progresívna strana prezidenta Alexandra Vučiča. Na 
manipuláciu týchto volieb upozornila koalícia, v ktorej sú spojené opozičné subjekty. Táto koalícia nesie 
názov Srbsko proti násiliu a koalícia organizuje protest, ktorý sa uskutoční aj dnes. To či budú protesty 
úspešné a či sa podarí niečo zmeniť nie je isté a nie sú o tom úplne presvedčení ani ľudia, s ktorými sme 
sa mali možnosť rozprávať v uliciach Belehradu. Tí však ale tvrdia, že je dôležité ukázať, že nie každí 
súhlasí so súčasnou garnitúrou. Napokon vypočujme si názory niektorých z nich.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Súhlasím s tými požiadavkami, no nie som si istá či robia dobre s tými 
protestami. Malo by to byť lepšie zorganizované. Míňajú na to veľa energie a ľudia sú veľmi frustrovaní 
ohľadom toho, čo sa deje.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Myslím si, že potrebujeme niečo viac progresívne, ak chceme niečo dosiahnuť. 
Vždy predtým sme tu mali protesty a potom sa vlastne nič nezmenilo.“ 
Redaktor: „No a ja už len dodám, že my dnes ešte vo vysielaní TA3 prinesieme aj rozhovor 
s projektovým manažérom Centra pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť, Rašom Nedeljkovom. 
Čiže zapnite si reláciu Svet dnes o 16:30, kde tento rozhovor prinesieme. Toľko z Belehradu v tejto 
chvíli.“ 
Moderátor: „Aktuálne Robo Zoľák, vďaka.“  
12:19:19 začiatok programu Šport 
12:24:39 koniec programu Šport 
12:24:39 obrazovo-zvukový predel 
12:24:46-12:25:36 reklamný blok 
12:25:37 obrazovo-zvukový predel 
12:25:44 oznam o programe Týždeň v športe 
12:26:05 sponzorský odkaz Fortuna 
12:26:15 obrazovo-zvukový predel 
12:26:22 začiatok programu Počasie 
12:27:35 koniec programu Počasie 
12:27:35 oznam o programe Král na ťahu 
12:28:29 obrazovo-zvukový predel 
12:28:36-12:29:55 reklamný blok 
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12:29:56 obrazovo-zvukový predel 
12:30:02 začiatok programu Správy 
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 12:39:17) 
Moderátor: „Robo, pozdravujem do Belehradu. Ako to tam aktuálne vyzerá?“ 
Redaktor: „Dobrý deň z Belehradu. Presne ako si povedal, dnes sa centrum hlavného srbského mesta 
stane dejiskom ďalších protestov, ktoré sú prvým tohtoročným pokračovaním celej série demonštrácií 
z konca minulého roka. Srbi mali donedávna pravoslávne Vianoce a Nový rok, čiže po skončení 
sviatočného obdobia vychádzajú opäť do ulíc. Ja len pripomeniem, že tie protesty sú reakciou na 
predčasné parlamentné a belehradské regionálne voľby zo 17. decembra, po ktorých bezprostredne sa 
objavili prvé informácie o tom, že tieto voľby boli zmanipulované. S informáciami prišlo srbské centrum 
pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť a prinieslo aj dôkazy o tom, ako v konkrétnych prípadoch 
najmä v Belehrade dochádzalo k takzvanému voličskému inžinierstvu. Tieto informácie alebo tvrdenia  
Centra pre výskum a transparentnosť okamžite odsúdila vládna garnitúra na čele s premiérkou Anou 
Brnabič. Ja len pripomeniem, že voľby vyhrala Progresívna strana prezidenta Alexandra Vučiča. Na 
manipuláciu týchto volieb upozornila koalícia, v ktorej sú spojené opozičné subjekty. Táto koalícia nesie 
názov Srbsko proti násiliu a koalícia organizuje protest, ktorý sa uskutoční aj dnes. To či budú protesty 
úspešné a či sa podarí niečo zmeniť nie je isté a nie sú o tom úplne presvedčení ani ľudia, s ktorými sme 
sa mali možnosť rozprávať v uliciach Belehradu. Tí však ale tvrdia, že je dôležité ukázať, že nie každí 
súhlasí so súčasnou garnitúrou. Napokon vypočujme si názory niektorých z nich.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Súhlasím s tými požiadavkami, no nie som si istá či robia dobre s tými 
protestami. Malo by to byť lepšie zorganizované. Míňajú na to veľa energie a ľudia sú veľmi frustrovaní 
ohľadom toho, čo sa deje.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Myslím si, že potrebujeme niečo viac progresívne, ak chceme niečo dosiahnuť. 
Vždy predtým sme tu mali protesty a potom sa vlastne nič nezmenilo.“ 
Redaktor: „No a ja už len dodám, že my dnes ešte vo vysielaní TA3 prinesieme aj rozhovor 
s projektovým manažérom Centra pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť, Rasom Nedeljkovom. 
Čiže zapnite si reláciu Svet dnes o 16:30, kde tento rozhovor prinesieme. Toľko z Belehradu v tejto 
chvíli.“ 
12:47:23 začiatok programu Štúdio TA3 – Téma: Ako zvládnuť povianočné výpredaje  
12:55:55 koniec programu Štúdio TA3 
12:55:55 obrazovo-zvukový predel 
12:56:02-12:56:58 reklamný blok 
12:56:58 obrazovo-zvukový predel 
12:57:05 začiatok programu začiatok programu Štúdio TA3 
Téma: Rozhovor so srbským opozičným politikom Borkom Stefanovičom o protestoch v Belehrade 
proti výsledkom volieb v Srbsku 
Redaktor: „17. decembra minulého roka sa v Srbsku uskutočnili predčasné parlamentné voľby, 
a zároveň regionálne voľby v Belehrade. V podstate okamžite sa objavili informácie o tom, že tieto 
voľby boli zmanipulované. Hovorila o tom nielen srbská opozícia, ale aj pozorovatelia, ktorí prišli do 
krajiny tieto voľby sledovať. No a my sa o tom, ako tieto voľby vyzerali, ale aj o protestoch, ktoré 
nasledovali, budeme rozprávať s Brankom Stefanovičom, zo strany Sloboda a spravodlivosť, ktorá je 
zároveň súčasťou koalície Srbsko proti násiliu.“  
Rozhovor je následne tlmočený z anglického jazyka do slovenčiny.  
Redaktor: „Pán Stefanovič, ďakujeme veľmi pekne za váš čas. Moja prvá otázka je zrejmá. Ako sa má 
Marinika Tetič, ktorá je tvárou protestov.“ 
Borko Stefanovič, podpredseda strany Sloboda a spravodlivosť: „Áno, Marinika Tetič bola na čele 
týchto protestov, je podpredsedníčka našej strany. Je to moja kolegyňa a dobrá priateľka. Už sa má 
lepšie, trvalo jej dobu, kým sa zotavila po tejto hladovke. Žiaľ, nebola sama v tejto hladovke, aj ďalší 
poslanci z našej strany a rozhodli sa zastaviť hladovku, pretože ich život bol ohrozený na základe 
lekárov, takže dostali sa na hranu veľmi vážnych zdravotných problémov, aj ich zdravie sa zhoršovalo 
počas tejto hladovky a po trinástich dňoch sa ju rozhodli zastaviť. Čiže už sa má teraz lepšie. Ďakujem 
za to, že ste sa opýtali.“ 
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Redaktor: „Protesty v súčasnosti prebiehajú ako sa rozprávame. Je práve krátko pred ďalším 
protestom. Aká je situácia v Srbsku proti násiliu, vo vašej organizácie, keďže vy ste organizátorom 
týchto protestov.“ 
Borko Stefanovič: „V prvom rade musíme povedať, že parlamentné voľby 17. decembra, ako aj lokálne 
voľby v Belehrade a komunálne voľby v ďalších obciach, ktoré zvolal Vučičov režim, boli tiež 
predčasnými voľbami a ďalších 120 obcí bude voliť na jar. To budú riadne voľby. A problém je, hlavná 
vec, o ktorej hovoríme je, že tieto voľby boli ukradnuté ľuďom. Boli podvodom. Našli sme dôkazy, 
vyzbierali sme potrebnú dokumentáciu a dôkazy, nielen my, ale aj mimovládne organizácie v Srbsku 
a objektívni novinári a všetci sme informovali pozorovateľov z OBSE, Rady Európy, ako aj misiu 
Európskeho parlamentu. Tiež sa nám podarilo zozbierať všetky dôkazy súvisiace s podvodmi počas 
volieb v Srbsku. V jednom dokumente, ktorý sme nazvali Biela kniha o ukradnutých voľbách v Srbsku. 
Preložili sme tento dokument do rôznych jazykov a zaslali sme tento dokument rôznym organizáciám, 
vládam v Európe a vo svete. My žiadame, aby sa uskutočnili nové voľby v Belehrade, ako aj v celom 
Srbsku, a najmä v Belehrade, pretože tie podvody a to ukradnutie volieb bolo oveľa viac evidentné 
a jasnejšie v hlavnom meste, v Belehrade a žiadame o nové voľby, aby sa uskutočnili na základe nových 
pomerov, novej situácie. Čo to znamená? Spoločne musíme očistiť register voličov. Prečo? Pretože režim 
pána Vučiča od roku 2022 začal proces, veľmi dobre zorganizovaný proces, ktorý je mimochodom 
podvodom na základe nášho trestného zákona. Nahnali ľudí zo Srbska, aj z Bosny a Hercegoviny, aby 
prišli do Belehradu a ďalších miest, aby si zmenili na deň bydlisko alebo trvalý pobyt, čo je absolútne 
nelegálne. Čiže tí ľudia, ktorých priviezli do Belehradu, aby volili, nemali žiadne právo voliť v týchto 
voľbách. Pokiaľ by mali srbské občianstvo, mohli by voliť v prezidentských voľbách alebo parlamentných 
voľbách, ale problém je, že volili v komunálnych voľbách v Belehrade i ďalších mestách a týmto porušili 
zákon. Rozhodli sa zaregistrovať týchto ľudí, za každým bez toho, že by majitelia daných domov vedeli 
o tom, že oni majú tam pobyt. Čiže ďalšie spoločnosti, ako sú dodávateľské firmy, operátori sietí alebo 
nové budovy, ktoré ešte nemajú nájomníkov. Oni zorganizovali na ministerstve vnútra tieto rôzne 
organizácie, na ministerstve vnútra, ktoré je pod kontrolou vládnej strany a spoločne sa takto snažili 
priviezť nových ľudí do Belehradu, aby sa zmenila vôľa ľudí, ktorí žijú v Belehrade a tento recept je 
nebezpečný, veľmi nebezpečný. Použil ho aj Viktor Orbán v menšej škále pri Maďaroch na Ukrajine. Tiež 
v Severnom Macedónsku pán Gruevski to urobil s albánskym obyvateľstvom, ale toto je niečo úplne 
nové, pretože v takejto veľkej škále, sú to desaťtisíce voličov, čiže pán Vučič zrejme Mile Dodikovi to 
urobí v Srbskej republike v Bosne, aby mu dodal voličov zo Srbska do budúcich volieb v Bosne, čiže oni 
môžu takto meniť ľudí, voličov v bosnianskych voľbách, V Čiernej hore i v Severnom Macedónsku. Čiže 
toto je v súčasnosti regionálny problém, je to európsky problém. Nejde tu len o mandáty opozície. Ide 
tu o základné, kľúčové princípy v Európe a to je zabezpečiť férové a demokratické voľby. A už 
nespomínam úplne otvorený ruský faktor, ktorý zohráva svoju rolu tu v Srbsku, pretože Rusi neprerušili 
kontakt Srbov s prirodzeným domovom s Európou, ale je to Vučič, ktorý neustále útočí na západné vlády 
a neustále hovorí, že sa usilujú o nejaký Majdan v Srbsku, čo je úplný nezmysel, ale je to práve Vučič, 
ktorý vytvára takéto naratívy. Má plnú mediálnu kontrolu dvanásť rokov v Srbsku a týmto vlastne Rusi 
dostali takýto pekný darček, pretože Vučič sa snaží rozprávať o tom, že západné vlády sa ho snažia 
zvrhnúť, čo je úplne šialené, úplný nezmysel.“ 
Redaktor: „I pozorovateľská misia z OBSE povedala, že i keď voľby boli technicky dobre pripravené, boli 
počas nich nespravodlivé podmienky, ktoré pomohli prezidentovi Vučičovi v médiách.“ 
Borko Stefanovič: „Preto musíme pokračovať v mierových, pokojných protestoch a robíme ďalšie kroky, 
to znamená, snažíme sa obracať na súdy, vrátane ústavného súdu, ktorý žiadame, aby anuloval tieto 
ukradnuté voľby a ďalší aspekt je práca s medzinárodným spoločenstvom. Neočakávame, že niekto 
z Európy zasiahne a rozhodne o tom, kto má vládnuť v Srbsku. To nie. Ale musíme osvetliť, musíme 
poukázať na to, čo sa v Srbsku deje, pretože autokratický režim pána Vučiča klame. V prvom rade klame 
občanom Srbska, je zapojený do korupcie, je zapojený do násilia a v súčasnosti je zadokumentované už, 
že ukradol voľby v Srbsku. Takže našou prácou je poukazovať našim európskym spojencom 
a partnerom, čo sa v skutočnosti v Srbsku deje, aby vedeli čo sa v Srbsku deje, pretože Srbsko je 
kandidátskou krajinou pre vstup do Európskej únie a vláda Srbska by nemala mať možnosť ďalej 
pokračovať v tejto praxi. Tento spoločný tlak ľudí a na uliciach pokojné procesy a naše inštitúcie, ktoré 
sú úplne ovládané, a potom medzinárodné spoločenstvo. My musíme vytvárať tlak na tento režim, aby 
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umožnil potrebné zmeny v našich volebných pravidlách, ktoré odporúčalo OBSE. OBSE už dalo 
odporúčania. Po predchádzajúcich voľbách, ktoré však neboli implementované našim režimom a teraz 
čakáme na finálnu správu súčasnej misie OBSE. Tá správa by mala vyjsť koncom februára a medzičasom 
každá vláda demokratickej krajiny v Európe a vo svete čaká na definitívnu správu OBSE a táto správa 
nadviaže na predbežnú správu, ktorá ako ste povedali, neboli v súlade so štandardmi a pravidlami 
demokratických volieb v Európe a je to nový fenomén, nový jav, ktorý treba riešiť. Fantómoví voliči, čiže 
ľudia sú dovezení na miesta v ktorých hlasujú, napriek tomu že tam nebývajú, nemajú tam trvalý pobyt. 
Je to nelegálne na základe srbských zákonov a som presvedčený, že aj inde. Pokiaľ takýto recept sa 
bude uplatňovať, tak každý v Európe by si mal uvedomiť, že ak ktokoľvek v Európe, v hlavnom meste, 
môže urobiť to isté, čo robí Vučič dnes. Ak nemajú dostatočnú podporu v niektorých mestách, 
v niektorých regiónoch, tak vymenia tam ľudí, dovezú tam nových ľudí, nových voličov. Dávajú 50 až 90 
eur za hlas týmto ľudom. V niektorých obciach sme to zaznamenali, používajú sociálne dávky, aby 
vydierali takto ľudí, ktorí potom hlasujú za vládnu stranu i ľudí, ktorí pracujú vo verejnej správe, aby si 
odfotili ich hlasovací lístok a ľudia, ktorí pracujú vo verejnej správe musia potom ukázať fotografiu 
hlasovacieho lístku, aby si udržali pracovné miesto. Takže je to takáto propaganda zo strany Vučiča, 
ktorá je protizápadná v médiách, a preto sme zaznamenali takéto výsledky v Srbsku. To má 
samozrejme veľmi zlý dopad aj na našu ekonomiku, pretože v Srbsku prekvitá organizovaný zločin 
a máme dve percentá ľudí, ktorí sú veľmi bohatí, ktorí sú spriaznení s vládnym režimom a zvyšok 
obyvateľstva bojuje o prežitie. A tejto vláde je to jedno, či Srbsko pôjde cestou integrácie s EÚ alebo nie. 
A niekedy počuť argumentáciu, že keď toto Vučič bude toto ďalej robiť, Srbsko sa nedostane do EÚ ale 
jemu to je úplne jedno. Jemu to práve vyhovuje teraz, pretože bude môcť pokračovať v tom, čo robí.“ 
Redaktor: „Krátko po voľbách prezident Vučič spolu s ruským veľvyslancom v Belehrade povedali, že 
protesty ktoré začali, boli vedené západom. Čiže moja otázka je, či Srbsko je skutočne ochotné vstúpiť 
do EÚ. Ako úprimná vôľa Srbska existuje vstúpiť do EÚ?“ 
Borko Stefanovič: „Srbsko chce byť súčasťou Európskej únie i západu, pretože to je naším prirodzeným 
domovom. My sme európska krajina. Chceme byť doma, chceme byť v rovnakom klube, v rovnakej 
rodine ako naši slovenskí bratia. To je to miesto kam patríme historicky, kultúrne, ekonomicky 
i politicky. Napríklad prostredníctvom bezpečnostných aspektov. Takže myslím si, že ľudia by mali 
chápať, že tento režim a táto vláde nechce, aby Srbsko vstúpilo do Európskej únie a hrozby Vučičovi, že 
európska cesta bude zablokovaná, to je vlastne pozitívom pre neho, to je to, čo on chce, preto to si 
musíme uvedomiť a musíme urobiť všetko pre to mierovo, pokojne, aby sme tlačili na vládu. Je to dlhá, 
bolestivá cesta. Nie je to jednoduché. Ale slobodu môžeme získať len my sami. Nik z vonku to neurobí 
za nás, ale zároveň potrebujeme partnerov v Európskej únii a vo Washingtone, aby konečne videli 
srbský režim reálne, aby nemali rúžové okuliare, aby nevnímali tento režim na základe nejakej 
propagandy, že žijeme tu v Srbsku v nejakom Disneylande. Nie je to jednoduchá úloha, ale budeme 
pokračovať v našom boji a som si úplne istý, že zvíťazíme.“ 
Redaktor: „I pán Đilas, predseda vašej strany, bol pomerne kritický v rozhovore pre Politico a povedal, 
že západ má veľmi osobitný prístup k Srbsku a že by sa mal zmeniť. Myslíte si, že situácia v Srbsku je 
prehliadaná v Európe?“ 
Borko Stefanovič: „Veľmi často áno. A je to veľká škoda. Povedal by som, že niektoré západné vlády sú 
veľmi opatrné a nechcú nazvať pravým menom to, čo sa deje v Srbsku. A je to autokracia. Je to len 
nejaká fasáda demokracie. Vučič sa možno tak tvári, ale zároveň utláča našich ľudí. Krajina je plná 
korupcie, násilia. Teraz ukradli voľby. Vedeli sme to aj predtým, no teraz sme to už aj zaznamenali, 
zadokumentovali nielen my, ale aj zahraniční pozorovatelia. A keď spomínate aj ruský faktor. Je to 
veľmi zaujímavé, všetci sme vedeli, čo sa deje a znovu sa to objavilo na začiatku tejto krízy, po voľbách, 
keď pán Vučič sa prakticky jasne vyjadril spolu s ruským veľvyslancom a poďakovali ruským 
spravodajským službám za to, že zabránili Majdanu, čo je úplný nezmysel, a zároveň západné vlády 
mali obavu pomenovať tieto veci, pretože sa boja, že Vučič môže nasmerovať Srbsko smerom k Rusku. 
Ale on to už robí a nič mu nezabráni v tom, aby nenasmeroval Srbsko ešte viac k Putinovi, pretože jediné 
čo ho zaujíma, je zostať pri moci a pokračovať v tých všetkých zlých veciach, ktoré robí. Čiže táto obava, 
že Vučič pôjde smerom na východ sa už napĺňa. To sa už deje a nádej, že Vučič urobí niečo správne, 
pokiaľ ide o Kosovo a regióny, to je len márna nádej. On neurobí nič, čo by ohrozilo jeho moc v Srbsku 
a preto táto otvorenosť, pokiaľ ide o objímanie sa s Ruskom bolo tak zrejmé, tak evidentné a myslím, 
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že pán Đilas mal pravdu, keď v Politicu povedal a pri ďalšom rozhovore so západným novinárom, to 
pomenoval jasne. Západné vlády by sa mali postaviť za princípy, ktoré sú dôležité pre nich. Demokracia, 
slobodné voľby, ľudské práva. Pokiaľ nechcú povedať, že za toto sa musíme postaviť, tak potom nech 
sú radšej ticho, ale nemali by podporovať tohto autokrata. Je to lacná čínska verzia Tita, ktorou je Vučič. 
Nemôžu vystáť Orbána v EÚ a teraz tolerujú takéhoto človeka, ktorý vôbec ani nechce sa dostať do EÚ. 
Takže tomuto čelíme ako národ, ako krajina a môžem vás uistiť, že vytrváme a zostaneme ako opozícia 
jednotný. Budeme presadzovať politiku úplne iného Srbska po Vučičovi. Bude to európske Srbsko, 
v ktorom nebude násilie, ani korupcia a bude to Srbsko, v ktorom máte právo voliť toho, koho chcete 
bez dôsledkov.“ 
Redaktor: „Premiérka Ana Brnabič povedala, že opozícia chcela destabilizovať voľby a po voľbách 
opoziční lídri povedali, že nebudú akceptovať výsledky. Má v tomto pravdu?“ 
Borko Stefanovič: „Nie, samozrejme že nie. Pani Brnabič neuzná nič, takže my sme povedali 
medzinárodným pozorovateľom, že nebudeme nikdy akceptovať výsledky podvodných volieb a stále 
sme o tom presvedčení.“ 
Redaktor: „Ďakujem pekne za váš čas.“ 
Borko Stefanovič: „Ďakujem.“ 
13:15:40 koniec programu Štúdio TA3 
13:15:41 začiatok programu Počasie 
13:16:53 koniec programu Počasie 
13:16:54 oznam o programe Král na ťahu 
13:17:48 začiatok programu Flešky 
13:19:08 koniec programu Flešky 
13:19:08 začiatok programu Správy 
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 13:27:02) 
Moderátor: „Robo, pozdravujem do Belehradu. Ako to tam aktuálne vyzerá?“ 
Redaktor: „Dobrý deň z Belehradu. Presne ako si povedal, dnes sa centrum hlavného srbského mesta 
stane dejiskom ďalších protestov, ktoré sú prvým tohtoročným pokračovaním celej série demonštrácií 
z konca minulého roka. Srbi mali donedávna pravoslávne Vianoce a Nový rok, čiže po skončení 
sviatočného obdobia vychádzajú opäť do ulíc. Ja len pripomeniem, že tie protesty sú reakciou na 
predčasné parlamentné a belehradské regionálne voľby zo 17. decembra, po ktorých bezprostredne sa 
objavili prvé informácie o tom, že tieto voľby boli zmanipulované. S informáciami prišlo srbské centrum 
pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť a prinieslo aj dôkazy o tom, ako v konkrétnych prípadoch 
najmä v Belehrade dochádzalo k takzvanému voličskému inžinierstvu. Tieto informácie alebo tvrdenia  
Centra pre výskum a transparentnosť okamžite odsúdila vládna garnitúra na čele s premiérkou Anou 
Brnabič. Ja len pripomeniem, že voľby vyhrala Progresívna strana prezidenta Alexandra Vučiča. Na 
manipuláciu týchto volieb upozornila koalícia, v ktorej sú spojené opozičné subjekty. Táto koalícia nesie 
názov Srbsko proti násiliu a koalícia organizuje protest, ktorý sa uskutoční aj dnes. To či budú protesty 
úspešné a či sa podarí niečo zmeniť nie je isté a nie sú o tom úplne presvedčení ani ľudia, s ktorými sme 
sa mali možnosť rozprávať v uliciach Belehradu. Tí však ale tvrdia, že je dôležité ukázať, že nie každí 
súhlasí so súčasnou garnitúrou. Napokon vypočujme si názory niektorých z nich.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Súhlasím s tými požiadavkami, no nie som si istá či robia dobre s tými 
protestami. Malo by to byť lepšie zorganizované. Míňajú na to veľa energie a ľudia sú veľmi frustrovaní 
ohľadom toho, čo sa deje.“ 
Obyvateľka Belehradu: „Myslím si, že potrebujeme niečo viac progresívne, ak chceme niečo dosiahnuť. 
Vždy predtým sme tu mali protesty a potom sa vlastne nič nezmenilo.“ 
Redaktor: „No a ja už len dodám, že my dnes ešte vo vysielaní TA3 prinesieme aj rozhovor 
s projektovým manažérom Centra pre výskum, transparentnosť a zodpovednosť, Rašom Nedeljkovom. 
Čiže zapnite si reláciu Svet dnes o 16:30, kde tento rozhovor prinesieme. Toľko z Belehradu v tejto 
chvíli.“ 
13:32:59 začiatok Tlačovej besedy – Téma: R. Fico po rokovaní s V. Orbánom 
13:40:00 koniec vyžiadaného záznamu 
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*    *    *  
 
Deň vysielania: 16. 1. 2024 
Čas vysielania: 15:50 - 20:00 hod. 
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu vysielateľa.  
 
časový kód záznamu o cca: 
15:50:00 začiatok záznamu 
                        pokračovanie programu Motoring 
15:54:50 koniec programu Motoring 
15:54:50 obrazovo-zvukový predel 
15:54:57 obrazovo-zvukový predel 
15:54:47-15:56:05 reklamný blok 
15:56:05 obrazovo-zvukový predel 
15:56:13 oznam o programe Zdravie 
15:56:40 začiatok programu Počasie 
15:57:52 koniec programu Počasie, Európa dnes a zajtra  
15:58:45 obrazovo-zvukový predel 
15:58:52-15:59:52 reklamný blok 
15:59:53 obrazovo-zvukový predel 
16:00:00 začiatok programu Žurnál 
16:20:03 oznam o programe Týždeň v športe 
16:20:23 sponzorský odkaz Fortuna 
16:20:34 obrazovo-zvukový predel 
16:20:41 začiatok programu Šport 
16:26:06 koniec programu Šport 
16:26:07 začiatok programu Počasie 
16:27:19 koniec programu Počasie 
16:27:20 začiatok Bez komentára 
16:28:18 koniec Bez komentára 
16:28:19 obrazovo-zvukový predel 
16:28:26-16:29:49 reklamný blok 
16:29:49 obrazovo-zvukový predel 
16:29:56 začiatok programu Flešky 
16:31:01 koniec programu Flešky 
16:31:02 začiatok programu Svet dnes  
Voličské inžinierstvo v Srbsku  (začiatok príspevku cca 16:39:53) 
Moderátorka: „Bezprostredne po decembrových voľbách v Srbsku sa objavili informácie o porušeniach 
volebných pravidiel. Informovali o tom medzinárodní pozorovatelia. Správy o informáciách vyvolali 
masívne protesty v uliciach. So svojimi zisteniami prišlo aj srbské nezávislé Centrum pre výskum, 
transparentnosť a zodpovednosť. Pre volebné machinácie používa slovné spojenie voličské inžinierstvo. 
S programovým riaditeľom tohto centra sa v Belehrade rozprával kolega Róbert Zoľák.“ 
Nasleduje rozhovor, ktorý je tlmočený z anglického jazyka do slovenčiny 
Redaktor: „Pán Nedeljkov, ďakujeme pekne za váš čas. Sme radi, že môžeme s vami hovoriť.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „Ja ďakujem za príležitosť.“ 
Redaktor: „Dovoľte mi predstaviť vás našim divákom. Ste programovým riaditeľom Centra pre výskum, 
transparentnosť a zodpovednosť. CRTA je skratka vašej organizácie a budeme hovoriť o občianskej 
spoločnosti, a zároveň obhajujete demokraciu. Zdôrazňujem to pre to, lebo CRTA je organizácia, ktorá 
po voľbách 17. decembra minulého roka prišla zo zisteniami o manipuláciách vo voľbách. Mohli by ste 
nám popísať podrobnejšie vaše zistenia.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „My sa snažíme byť v prvom rade hlasom demokracie 
v Srbsku a je to kľúčový pilier demokracie v jednotlivých krajinách, či občania sa môžu slobodne vyjadriť 
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a vo férových voľbách si môžu zvoliť politiky a rozhodnutia, ktoré budú prijímať ich zástupcovia 
v parlamentoch počas nasledujúcich štyroch rokoch. Od roku 2016, keď sme začali pozorovať voľby, 
zaznamenávame negatívny trend. Je to trend, v ktorom médiá sú čoraz menej slobodné a nemôžu 
profesionálne a aktuálne informovať. Dať občanom príležitosť pochopiť, aké rozdiely existujú medzi 
jednotlivými aktérmi. Zaznamenávame čoraz intenzívnejšie zmazávanie línie medzi štátom a politickou 
stranou. Dnes nevieme, aký je rozdiel medzi politickou stranou a štátom, najmä počas kampane a to čo 
nás najviac trápi je tlak voči ľudom, najmä tým, ktorí sú zamestnaní verejným sektorom alebo sú 
prijímatelia benefitov alebo sociálnych dávok a podobne. Práve títo ľudia sú najbrutálnejším spôsobom 
nútení k tomu, aby z politického hľadiska robili to, čo im povedia. Napríklad sme mali pomerne bizarný 
prípad tento rok, kedy pacientka, žena, ktorá mala rakovinu nám povedala, že jej dali podmienku, že 
dostane liečbu, pokiaľ podpíše predtým vernosť politickej strane.“ 
Redaktor: „Hovorme o predchádzajúcich voľbách. Boli to parlamentné voľby, ako aj komunálne voľby 
v Belehrade. Predčasné voľby.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „Áno. Práve takéto voľby sú indikátorom toho, ako 
destabilizovaná je politická scéna v Srbsku a my sme to už spomínali počas rokov, to čo sa deje 
a zaznamenali sme to i v tomto prípade, a preto sme pozorovali obdobie pred voľbami a volebnú 
kampaň. Došli sme k záveru, že to nebolo v súlade s férovými voľbami, ani nespĺňalo toto obdobie 
kritéria demokratických volieb a počas týchto posledných volieb sme zároveň zaznamenali nový jav, 
ktorý sme zistili, že sa udial už aj v predchádzajúcom roku, ale nie v tejto škále. Hovoríme 
o organizovanej migrácii voličov z obcí naprieč Srbskom, ktorí nemali komunálne voľby vtedy, ale nie 
len zo Srbska, ale aj z Bosny a Hercegoviny, z Čiernej Hory, zo Severného Macedónska. Niektorí z týchto 
voličov boli podplácaní, ďalší boli zastrašovaní, nútení a niektorí dobrovoľne sami prišli do Belehradu, 
aby zmenili zloženie mestského parlamentu v Belehrade, a aby hlasovali za vládnu stranu, za vládnu 
väčšinu. A z tohto dôvodu, keď sme mali pevné dôkazy a mohli sme o nich hovoriť, sme prišli k záveru, 
že výsledky volieb v Belehrade neodzrkadľujú slobodnú vôľu ľudí, ktorí žijú v Belehrade.“ 
Redaktor: „To o čom hovoríte teraz, je takzvaný inžiniering alebo nelegálna organizácia volieb 
a hovoríte o tom, že CRTA má dôkazy týchto podvodných volieb. Takže aké dôkazy máte?“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „Keď hovoríme o volebnom inžinieringu, tak je to preto, že 
máme dôkazy, že štátny aparát bol využitý, respektíve zneužitý pre to, aby jedna strana profitovala 
z týchto volieb. Je to ministerstvo pre verejnú správu, ktoré je zodpovedné za voľby a tie voľby boli tak 
zmanipulované, aby mohli prísť mnohí ľudia bez toho, že by mali príslušnú dokumentáciu, boli presunutí 
z jedného mesta do druhého, do Belehradu. Na druhej strane ministerstvo vnútra, ktoré je zodpovedné 
za trvalý pobyt, ktorý je podmienkou, aby ľudia mohli hlasovať v komunálnych voľbách. Tie dôkazy 
máme rôzne. V prvom rade pred dňom volieb vďaka práci, ktorú sme vykonali počas monitoringu volieb 
sme dostali najprv anonymné informácie od ľudí z ministerstva vnútra a z ministerstva verejnej správy, 
že existujú rôzny chýry o migrácii voličov alebo o tom, že sa deje takýto volebný inžiniering a zistili sme, 
že nie sú to len nejaké chýry, ale že sú to fakty. O niekoľko dní sme získali dokumenty, ktoré ukazovali, 
že z miesta A množstvo ľudí, náhodných ľudí bolo presunutých do jednej domácnosti v Belehrade. Takže 
bolo by to veľmi zvláštne, ak by povedzme napríklad z Bratislavy presunuli ľudí, desiatky ľudí, do jednej 
dediny v úplnej časti krajiny. Nielenže do jednej dediny, do jedného domu, počas jedného dňa. Takže 
keď sme získali tieto dokumenty, vedeli sme, že niečo sa deje. Potom v deň volieb sme mali 
pozorovateľov vo volebných miestnostiach a inštruovali sme ich, aby špecificky sledovali, či 
neprichádzajú skupiny voličov do danej volebnej miestnosti, či nie sú tam nejak privezení a či môžu 
posúdiť, či tí ľudia tam žijú, či poznajú danú štvrť alebo či nie sú úplne zmätení a netušia, kde sa 
nachádzajú. A v štrnástich percentách volebných miestností v Belehrade sme odhalili aktivity a správy 
o tom, ktoré odôvodňujú to, že k takýmto aktivitám prišlo. Okrem toho náš štatistický a analytický tím 
zanalyzoval dáta z verejného registra, ktorý je na webovej stránke ministerstva verejnej správy, kde 
nájdete mená ľudí, ktorí volili v danom volebnom obvode v minulých voľbách a súčasných, a keď sme si 
porovnali tieto registre voličov, zistili sme, že minimálne 25-tisíc nových ľudí v Belehrade sa objavilo 
a títo ľudia nepatrili do skupiny tých, ktorí dovŕšili 18 rokov alebo sa oženili, vydali, zmenili meno alebo 
ktorí by legálne prišli do Belehradu, pretože vždy máme aj legitímnu migráciu, ale mohli by sme 
povedať, že minimálne 25-tisíc voličov prišlo, ktorí legitímne nemali hlasovať v Belehrade. A potom čo 
voľby skončili, sme urobili štatistickú analýzu, ktorá ukázala, že v tých volebných okrskoch, kde vládna 
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strana mala najhoršie výsledky v predchádzajúcich voľbách a porovnali sme si tieto volebné okrsky 
s tými podozrivými okrskami, kde sme vedeli, že prišli noví voliči, zistili sme, že prišlo k nárastu hlasov 
pre vládnu politickú stranu. Takže rôzne analýzy ukázali, že to čo sa deje, prišlo k porušeniu postupov 
zo strany štátnych inštitúcií. Mnohí ľudia prišli do Belehradu, aby zmenili a prevážili vôľu ľudí, ktorí žijú 
v meste.“ 
Redaktor: „Zároveň pozorovatelia z OBSE tiež zaznamenali nezrovnalosti, ktoré spomínajú i vo svojej 
predbežnej správe. Pani Brnabičová po vašich zisteniach povedala, že vy osobne sa snažíte 
destabilizovať Srbsko. Takže čo by ste povedali na jej vyhlásenie.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „My sme obhajcovia demokracie. Snažíme sa presadzovať 
právny štát. Pokiaľ nebudeme mať voľby, pri ktorých nie je jasné, kto sa nachádza v registri voličov, 
pokiaľ nebudeme vedieť ako budú fungovať inštitúcie či štátne inštitúcie pôjdu podľa zákona alebo 
pôjdu podľa inštrukcií politických bossov, tak nemôžme hovoriť o férových a slobodných voľbách. 
Myslím si, že toto vyhlásenie je politickým vyhlásením a žiadnym spôsobom nepopiera naše zistenia 
a o našich zisteniach sa nedá nejako vyjednávať, pretože jasne ukazujú, že sa udiali veci, ktoré sú proti 
zákonom a dokonca aj pani premiérka Brnabičová, prezident a ďalší vysoko postavení predstavitelia 
potvrdili, že boli voliči migrujúci z Bosny a Hercegoviny. Mimochodom je nezákonné, aby mohli 
hlasovať, pretože v komunálnych voľbách hlasujete na základe vášho trvalého pobytu. Čiže ľudia, ktorí 
žijú v Bratislave môžu hlasovať za primátora Bratislavy a celá krajina hlasuje za poslancov národného 
parlamentu a to isté platí aj u nás. Ľudia ktorí majú srbské občianstvo môžu hlasovať v parlamentných 
voľbách alebo v prezidentských voľbách, ale neplatí to pre komunálne voľby. A toto je práve jadro toho 
problému.“ 
Redaktor: „Čo budete robiť s vašimi zisteniami? CRTA poskytla informácie a myslíte si, že to niečo 
zmení?“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „My ako naša krajina sme kandidátskou krajinou pre 
členstvo v Európskej únii, a pokiaľ nedokážeme zorganizovať férové voľby a nedodržíme základné 
štandardy pre voľby, tak myšlienka, že sa staneme súčasťou Európskej únie je ohrozená zásadným 
spôsobom. Preto robíme všetko, čo je v našej moci, aby sme poskytli viac dôkazov, viac analýz a budeme 
informovať medzinárodné spoločenstvo a budeme vytvárať tlak, aby si medzinárodné spoločenstvo 
uvedomilo, čo sa deje, pretože toto sa netýka iba srbských volieb. Táto migrácia voličov i z Čiernej Hory, 
Bosny a Hercegoviny do Srbska. Môže to aj opačným spôsobom ísť. Srbi môžu meniť výsledky volieb 
v Bosne alebo v Severnom Macedónsku. Takže hovoríme o potencionálne nebezpečnom scenári, pričom 
môže prísť k reálnej destabilizácii zo strany hegemonických nacionalistických aktérov v Srbsku. Na 
Balkáne, žiaľ, keď sme minule niečo podobné urobili, nedopadlo to dobre pre nikoho v tomto regióne 
a preto potrebujeme pomoc od členských štátov EÚ, ako je vaša krajina i Európskej únie, aby sme 
pomohli elitám, akadémii, médiám v Srbsku, aby sme iniciovali proces, a aby sme si uvedomili, že máme 
problém a hľadali riešenia. A my ako naša organizácia budeme zapojený do čo najväčšej možnej miery, 
aby sme poskytli riešenia a vyriešili túto situáciu, pretože po týchto voľbách 17. decembra nebudeme 
mať už po tom vôbec žiadne voľby.“ 
Redaktor: „Ďakujem pekne za váš čas.“ 
16:53:55 koniec programu Svet dnes 
16:53:56 oznam o TA3 konferencie – Šport 
16:54:33 začiatok programu Počasie 
16:55:46 koniec programu Počasie 
16:55:46 začiatok Bez komentára 
16:57:01 koniec Bez komentára 
16:57:02 oznam o programe Král na ťahu 
16:57:56 obrazovo-zvukový predel 
16:58:03-16:59:42 reklamný blok 
16:59:42 obrazovo-zvukový predel 
16:59:49 začiatok programu Správy 
17:19:17 koniec programu Správy 
17:19:18 začiatok programu Šport 
17:23:32 koniec programu Šport 
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17:23:33 začiatok programu Počasie 
17:24:46 koniec programu Počasie 
17:24:46 začiatok Bez komentára 
17:26:07 koniec Bez komentára 
17:26:08 oznam o programe Král na ťahu 
17:27:02 obrazovo-zvukový predel 
17:27:10-17:28:32 reklamný blok 
17:28:32 obrazovo-zvukový predel 
17:28:39 začiatok programu Flešky 
17:29:56 koniec programu Flešky 
17:29:56 začiatok programu Investujeme 
17:51:35 koniec programu Investujeme 
17:51:36 začiatok programu Počasie 
17:52:49 koniec programu Počasie 
17:52:50 oznam o TA3 konferencie – Finančný trh 2024 
17:53:31 začiatok programu Správy 
17:57:35 oznam o programe Európa dnes a zajtra 
17:58:28 začiatok programu Flešky 
17:59:59 koniec programu Flešky 
18:00:00 začiatok programu Ekonomika+ 
18:18:23 koniec programu Ekonomika+ 
18:18:24 obrazovo-zvukový predel 
18:18:31-18:19:41 reklamný blok 
18:19:42 obrazovo-zvukový predel 
18:19:49 začiatok programu Správy 
18:28:00 oznam o programe Showbiz 
18:28:20 obrazovo-zvukový predel 
18:28:27-18:29:52 reklamný blok 
18:29:53 obrazovo-zvukový predel 
18:30:00 začiatok programu Hlavné správy  
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 18:41:48) 
Moderátorka: „V Belehrade sa začala ďalšia zo série demonštrácií na protest proti výsledkom volieb 
z vlaňajšieho decembra. Srbská opozícia tvrdí, že boli zmanipulované. O porušeniach demokratických 
štandardov hovoria aj medzinárodní pozorovatelia. V srbskej metropole je Róbert Zoľák. Robo aké sú 
nálady v spoločnosti?“ 
Redaktor: „Dobrý večer z centra Belehradu. My sa nachádzame práve pred budovou Ústrednej volebnej 
komisie, ktorá sa stihla stať od decembra minulého roka ako keby symbolom zmanipulovaných volieb. 
Práve v budove Ústrednej volebnej komisie začala svoju protestnú hladovku Marinika Tepič, ktorá je 
jednou z tvárí koalície Srbsko proti násiliu. Túto protestnú hladovku držala trinásť dní a pred malou 
chvíľou vystúpila opäť na jednom z ďalších protestov. Ide už o štrnásty protest v poradí od volieb, ktoré 
sa uskutočnili 17. decembra minulého roka. Opozícia tvrdí, že boli zmanipulované a s podobnými 
zisteniami prišli aj medzinárodní pozorovatelia, ktorých v Srbsku bolo niekoľko tisíc. Na tribúne, ktorá 
sa už stihla pohnúť na takom aute smerom k Chrámu sv. Marka. Vidíte za mnou aj ľudí, ktorí sa zišli do 
centra Belehradu. Vystúpili rečníci, ktorí hovorili o viacerých typoch porušeniach demokratických 
princípov, ktoré sa spájajú s voľbami. Vymenovali napríklad zvážanie voličov na srbské regionálne 
voľby. Ďalej fantómových voličov, podplácanie a rôzne ďalšie porušenia. Okrem iného kritizovali aj 
slovenského europoslanca Vladimíra Bilčíka, ktorý je spravodajcom Európskeho parlamentu pre Srbsko 
a kritizuje jeho vyjadrenia, že voľby v Srbsku boli v poriadku. Protestujúci žiadajú jednak vyšetrenie 
všetkých porušení volieb, ale zároveň opakovanie volieb. Uvidíme ako sa bude ešte dnešný večer vyvíjať, 
pretože 24. decembra sa protesty v Belehrade spájali aj s násilím. Dnes tomu nič nenasvedčuje. Toľko 
v tejto chvíli z Belehradu.“   
Moderátorka: „Robo vďaka za postrehy a želáme ešte pekný večer do hlavného srbského mesta.“ 
18:45:37 obrazovo-zvukový predel 
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18:45:44-18:46:14 reklamný blok 
18:46:14 obrazovo-zvukový predel 
18:46:22 pokračovanie programu Hlavné správy 
18:57:46 koniec programu Hlavné správy 
18:57:47 obrazovo-zvukový predel 
18:57:54-18:59:57 reklamný blok 
18:59:57 obrazovo-zvukový predel 
19:00:04 začiatok programu Šport 
19:07:01 koniec programu Šport 
19:07:02 oznam o program Král na ťahu 
19:07:56 začiatok programu Svet dnes 
                 Voličské inžinierstvo v Srbsku  (začiatok príspevku cca 19:16:47) 
Moderátorka: „Bezprostredne po decembrových voľbách v Srbsku sa objavili informácie o porušeniach 
volebných pravidiel. Informovali o tom medzinárodní pozorovatelia. Správy o informáciách vyvolali 
masívne protesty v uliciach. So svojimi zisteniami prišlo aj srbské nezávislé Centrum pre výskum, 
transparentnosť a zodpovednosť. Pre volebné machinácie používa slovné spojenie voličské inžinierstvo. 
S programovým riaditeľom tohto centra sa v Belehrade rozprával kolega Róbert Zoľák.“ 
Nasleduje rozhovor, ktorý je tlmočený z anglického jazyka do slovenčiny 
Redaktor: „Pán Nedeljkov, ďakujeme pekne za váš čas. Sme radi, že môžeme s vami hovoriť.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „Ja ďakujem za príležitosť.“ 
Redaktor: „Dovoľte mi predstaviť vás našim divákom. Ste programovým riaditeľom Centra pre výskum, 
transparentnosť a zodpovednosť. CRTA je skratka vašej organizácie a budeme hovoriť o občianskej 
spoločnosti, a zároveň obhajujete demokraciu. Zdôrazňujem to pre to, lebo CRTA je organizácia, ktorá 
po voľbách 17. decembra minulého roka prišla zo zisteniami o manipuláciách vo voľbách. Mohli by ste 
nám popísať podrobnejšie vaše zistenia.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „My sa snažíme byť v prvom rade hlasom demokracie 
v Srbsku a je to kľúčový pilier demokracie v jednotlivých krajinách, či občania sa môžu slobodne vyjadriť 
a vo férových voľbách si môžu zvoliť politiky a rozhodnutia, ktoré budú prijímať ich zástupcovia 
v parlamentoch počas nasledujúcich štyroch rokoch. Od roku 2016, keď sme začali pozorovať voľby, 
zaznamenávame negatívny trend. Je to trend, v ktorom médiá sú čoraz menej slobodné a nemôžu 
profesionálne a aktuálne informovať. Dať občanom príležitosť pochopiť, aké rozdiely existujú medzi 
jednotlivými aktérmi. Zaznamenávame čoraz intenzívnejšie zmazávanie línie medzi štátom a politickou 
stranou. Dnes nevieme, aký je rozdiel medzi politickou stranou a štátom, najmä počas kampane a to čo 
nás najviac trápi je tlak voči ľudom, najmä tým, ktorí sú zamestnaní verejným sektorom alebo sú 
prijímatelia benefitov alebo sociálnych dávok a podobne. Práve títo ľudia sú najbrutálnejším spôsobom 
nútení k tomu, aby z politického hľadiska robili to, čo im povedia. Napríklad sme mali pomerne bizarný 
prípad tento rok, kedy pacientka, žena, ktorá mala rakovinu nám povedala, že jej dali podmienku, že 
dostane liečbu, pokiaľ podpíše predtým vernosť politickej strane.“ 
Redaktor: „Hovorme o predchádzajúcich voľbách. Boli to parlamentné voľby, ako aj komunálne voľby 
v Belehrade. Predčasné voľby.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „Áno. Práve takéto voľby sú indikátorom toho, ako 
destabilizovaná je politická scéna v Srbsku a my sme to už spomínali počas rokov, to čo sa deje 
a zaznamenali sme to i v tomto prípade, a preto sme pozorovali obdobie pred voľbami a volebnú 
kampaň. Došli sme k záveru, že to nebolo v súlade s férovými voľbami, ani nespĺňalo toto obdobie 
kritéria demokratických volieb a počas týchto posledných volieb sme zároveň zaznamenali nový jav, 
ktorý sme zistili, že sa udial už aj v predchádzajúcom roku, ale nie v tejto škále. Hovoríme 
o organizovanej migrácii voličov z obcí naprieč Srbskom, ktorí nemali komunálne voľby vtedy, ale nie 
len zo Srbska, ale aj z Bosny a Hercegoviny, z Čiernej Hory, zo Severného Macedónska. Niektorí z týchto 
voličov boli podplácaní, ďalší boli zastrašovaní, nútení a niektorí dobrovoľne sami prišli do Belehradu, 
aby zmenili zloženie mestského parlamentu v Belehrade, a aby hlasovali za vládnu stranu, za vládnu 
väčšinu. A z tohto dôvodu, keď sme mali pevné dôkazy a mohli sme o nich hovoriť, sme prišli k záveru, 
že výsledky volieb v Belehrade neodzrkadľujú slobodnú vôľu ľudí, ktorí žijú v Belehrade.“ 
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Redaktor: „To o čom hovoríte teraz, je takzvaný inžiniering alebo nelegálna organizácia volieb 
a hovoríte o tom, že CRTA má dôkazy týchto podvodných volieb. Takže aké dôkazy máte?“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „Keď hovoríme o volebnom inžinieringu, tak je to preto, že 
máme dôkazy, že štátny aparát bol využitý, respektíve zneužitý pre to, aby jedna strana profitovala 
z týchto volieb. Je to ministerstvo pre verejnú správu, ktoré je zodpovedné za voľby a tie voľby boli tak 
zmanipulované, aby mohli prísť mnohí ľudia bez toho, že by mali príslušnú dokumentáciu, boli presunutí 
z jedného mesta do druhého, do Belehradu. Na druhej strane ministerstvo vnútra, ktoré je zodpovedné 
za trvalý pobyt, ktorý je podmienkou, aby ľudia mohli hlasovať v komunálnych voľbách. Tie dôkazy 
máme rôzne. V prvom rade pred dňom volieb vďaka práci, ktorú sme vykonali počas monitoringu volieb 
sme dostali najprv anonymné informácie od ľudí z ministerstva vnútra a z ministerstva verejnej správy, 
že existujú rôzny chýry o migrácii voličov alebo o tom, že sa deje takýto volebný inžiniering a zistili sme, 
že nie sú to len nejaké chýry, ale že sú to fakty. O niekoľko dní sme získali dokumenty, ktoré ukazovali, 
že z miesta A množstvo ľudí, náhodných ľudí bolo presunutých do jednej domácnosti v Belehrade. Takže 
bolo by to veľmi zvláštne, ak by povedzme napríklad z Bratislavy presunuli ľudí, desiatky ľudí, do jednej 
dediny v úplnej časti krajiny. Nielenže do jednej dediny, do jedného domu, počas jedného dňa. Takže 
keď sme získali tieto dokumenty, vedeli sme, že niečo sa deje. Potom v deň volieb sme mali 
pozorovateľov vo volebných miestnostiach a inštruovali sme ich, aby špecificky sledovali, či 
neprichádzajú skupiny voličov do danej volebnej miestnosti, či nie sú tam nejak privezení a či môžu 
posúdiť, či tí ľudia tam žijú, či poznajú danú štvrť alebo či nie sú úplne zmätení a netušia, kde sa 
nachádzajú. A v štrnástich percentách volebných miestností v Belehrade sme odhalili aktivity a správy 
o tom, ktoré odôvodňujú to, že k takýmto aktivitám prišlo. Okrem toho náš štatistický a analytický tím 
zanalyzoval dáta z verejného registra, ktorý je na webovej stránke ministerstva verejnej správy, kde 
nájdete mená ľudí, ktorí volili v danom volebnom obvode v minulých voľbách a súčasných, a keď sme si 
porovnali tieto registre voličov, zistili sme, že minimálne 25-tisíc nových ľudí v Belehrade sa objavilo 
a títo ľudia nepatrili do skupiny tých, ktorí dovŕšili 18 rokov alebo sa oženili, vydali, zmenili meno alebo 
ktorí by legálne prišli do Belehradu, pretože vždy máme aj legitímnu migráciu, ale mohli by sme 
povedať, že minimálne 25-tisíc voličov prišlo, ktorí legitímne nemali hlasovať v Belehrade. A potom čo 
voľby skončili, sme urobili štatistickú analýzu, ktorá ukázala, že v tých volebných okrskoch, kde vládna 
strana mala najhoršie výsledky v predchádzajúcich voľbách a porovnali sme si tieto volebné okrsky 
s tými podozrivými okrskami, kde sme vedeli, že prišli noví voliči, zistili sme, že prišlo k nárastu hlasov 
pre vládnu politickú stranu. Takže rôzne analýzy ukázali, že to čo sa deje, prišlo k porušeniu postupov 
zo strany štátnych inštitúcií. Mnohí ľudia prišli do Belehradu, aby zmenili a prevážili vôľu ľudí, ktorí žijú 
v meste.“ 
Redaktor: „Zároveň pozorovatelia z OBSE tiež zaznamenali nezrovnalosti, ktoré spomínajú i vo svojej 
predbežnej správe. Pani Brnabičová po vašich zisteniach povedala, že vy osobne sa snažíte 
destabilizovať Srbsko. Takže čo by ste povedali na jej vyhlásenie.“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „My sme obhajcovia demokracie. Snažíme sa presadzovať 
právny štát. Pokiaľ nebudeme mať voľby, pri ktorých nie je jasné, kto sa nachádza v registri voličov, 
pokiaľ nebudeme vedieť ako budú fungovať inštitúcie či štátne inštitúcie pôjdu podľa zákona alebo 
pôjdu podľa inštrukcií politických bossov, tak nemôžme hovoriť o férových a slobodných voľbách. 
Myslím si, že toto vyhlásenie je politickým vyhlásením a žiadnym spôsobom nepopiera naše zistenia 
a o našich zisteniach sa nedá nejako vyjednávať, pretože jasne ukazujú, že sa udiali veci, ktoré sú proti 
zákonom a dokonca aj pani premiérka Brnabičová, prezident a ďalší vysoko postavení predstavitelia 
potvrdili, že boli voliči migrujúci z Bosny a Hercegoviny. Mimochodom je nezákonné, aby mohli 
hlasovať, pretože v komunálnych voľbách hlasujete na základe vášho trvalého pobytu. Čiže ľudia, ktorí 
žijú v Bratislave môžu hlasovať za primátora Bratislavy a celá krajina hlasuje za poslancov národného 
parlamentu a to isté platí aj u nás. Ľudia ktorí majú srbské občianstvo môžu hlasovať v parlamentných 
voľbách alebo v prezidentských voľbách, ale neplatí to pre komunálne voľby. A toto je práve jadro toho 
problému.“ 
Redaktor: „Čo budete robiť s vašimi zisteniami? CRTA poskytla informácie a myslíte si, že to niečo 
zmení?“ 
Raša Nedeljkov, programový riaditeľ CRTA: „My ako naša krajina sme kandidátskou krajinou pre 
členstvo v Európskej únii, a pokiaľ nedokážeme zorganizovať férové voľby a nedodržíme základné 
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štandardy pre voľby, tak myšlienka, že sa staneme súčasťou Európskej únie je ohrozená zásadným 
spôsobom. Preto robíme všetko, čo je v našej moci, aby sme poskytli viac dôkazov, viac analýz a budeme 
informovať medzinárodné spoločenstvo a budeme vytvárať tlak, aby si medzinárodné spoločenstvo 
uvedomilo, čo sa deje, pretože toto sa netýka iba srbských volieb. Táto migrácia voličov i z Čiernej Hory, 
Bosny a Hercegoviny do Srbska. Môže to aj opačným spôsobom ísť. Srbi môžu meniť výsledky volieb 
v Bosne alebo v Severnom Macedónsku. Takže hovoríme o potencionálne nebezpečnom scenári, pričom 
môže prísť k reálnej destabilizácii zo strany hegemonických nacionalistických aktérov v Srbsku. Na 
Balkáne, žiaľ, keď sme minule niečo podobné urobili, nedopadlo to dobre pre nikoho v tomto regióne 
a preto potrebujeme pomoc od členských štátov EÚ, ako je vaša krajina i Európskej únie, aby sme 
pomohli elitám, akadémii, médiám v Srbsku, aby sme iniciovali proces, a aby sme si uvedomili, že máme 
problém a hľadali riešenia. A my ako naša organizácia budeme zapojený do čo najväčšej možnej miery, 
aby sme poskytli riešenia a vyriešili túto situáciu, pretože po týchto voľbách 17. decembra nebudeme 
mať už po tom vôbec žiadne voľby.“ 
Redaktor: „Ďakujem pekne za váš čas.“ 
19:30:50 obrazovo-zvukový predel 
19:30:57-19:32:41 reklamný blok 
19:32:41 obrazovo-zvukový predel 
19:32:48 začiatok programu Štúdio TA3 – Téma: Múzea musia byť apolitické  
19:45:30 koniec programu Štúdio TA3 
19:45:31 začiatok programu Počasie 
19:46:43 koniec programu Počasie 
19:46:44 oznam o programe Svet technológii 
19:47:14 oznam o TA3 konferencie – Šport 
19:47:51 začiatok Bez komentára 
19:49:37 koniec Bez komentára 
19:49:38 oznam o programe Motoring, Európa dnes a zajtra, Zdravý les 
19:51:28 obrazovo-zvukový predel 
19:51:35-19:52:45 reklamný blok 
19:52:45 obrazovo-zvukový predel 
19:52:53 oznam o programe Týždeň v športe 
19:53:14 sponzorský odkaz Fortuna 
19:53:24 obrazovo-zvukový predel 
19:53:31 začiatok programu Flešky 
19:54:43 koniec programu Flešky 
19:54:44 začiatok programu Téma dňa – Téma: R. Fico podporil V. Orbána 
20:00:00 koniec vyžiadaného záznamu 
 

*    *    *  
 
Deň vysielania: 16. 1. 2024 
Čas vysielania: 21:50 - 23:40 hod. 
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu vysielateľa. 
  
časový kód záznamu o cca: 
21:50:00 začiatok záznamu 
                        pokračovanie programu Král na ťahu  
21:56:43 oznam o TA3 konferencie – Finančný trh 2024 
21:57:22 pokračovanie programu Král na ťahu 
22:05:02 koniec programu Král na ťahu 
22:05:03 začiatok programu Počasie 
22:06:15 koniec programu Počasie 
22:06:16 začiatok programu Tipos – informácie pre tipujúcich 
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22:08:16 koniec programu Tipos – informácie pre tipujúcich 
22:08:16 obrazovo-zvukový predel 
22:08:23-22:09:41 reklamný blok 
22:09:42 obrazovo-zvukový predel 
22:09:49 oznam o programe Týždeň v športe 
22:10:10 sponzorský odkaz Fortuna 
22:10:20 obrazovo-zvukový predel 
22:10:27 začiatok programu Správy 
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 22:24:14) 
Moderátor: „A poďme aj do zahraničia. Na proteste v Belehrade sa zišli ľudia, ktorí nesúhlasia 
s minuloročnými predčasnými voľbami v Srbsku. Dianie sleduje aj náš kolega Róbert Zoľák.“ 
Redaktor: „Tu pred Chrámom sv. Marka v centre Belehradu sa skončil ďalší pokojný protest, na ktorí sa 
zišli ľudia, ktorí nesúhlasia s výsledkom minuloročných predčasných parlamentných volieb v Srbsku, 
a zároveň regionálnych volieb v Belehrade. V tých zvíťazila Progresívna strana vedená súčasným 
srbským prezidentom Aleksandarom Vučičom. Opozícia, ktorá sa združila do koalície s názvom Srbsko 
proti násiliu tvrdí, že tieto voľby boli zmanipulované a žiada prešetrenie všetkých podozrení z porušenia 
demokratických princípov. Ich tvrdenia podporuje okrem iného aj zistenia medzinárodných 
pozorovateľov, ktorí tiež hovoria, že hoci boli voľby administratívne zorganizované dobre, viaceré 
porušenia boli na mnohých miestach a tu v Belehrade ich bolo najviac. Na dnešnom proteste vystúpila 
aj Marinika Tepič. Marinika Tepič sa stihla od decembra minulého roka stať tvárou protestov, pretože 
bezprostredne po 17. decembri, po voľbách, sa dala na protestnú hladovku, ktorú ukončila po trinástich 
dňoch. Tepič sa prihovorila k zúčastneným a vyzvala ich, aby vytrvali vo svojom odhodlaní 
a upozorňovali vládu na svoju nespokojnosť.“ 
22:27:43 koniec programu Správy 
22:27:44 obrazovo-zvukový predel 
22:27:51 začiatok programu Počasie 
22:29:03 koniec programu Počasie 
22:29:04 oznam o programe Zdravie 
22:29:31 obrazovo-zvukový predel 
22:29:39-22:30:49 reklamný blok 
22:30:49 obrazovo-zvukový predel 
22:30:56 začiatok programu Šport+ 
22:44:37 koniec programu Šport+ 
22:44:38 obrazovo-zvukový predel 
22:44:45-22:46:32 reklamný blok 
22:46:39 začiatok programu Štúdio TA3 – Téma: Múzea musia byť apolitické 
22:59:21 koniec programu Štúdio TA3 – Téma: Múzea musia byť apolitické 
22:59:22 oznam o programe Európa dnes a zajtra 
23:00:14 začiatok programu Správy 
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 23:14:02) 
Moderátor: „A poďme aj do zahraničia. Na proteste v Belehrade sa zišli ľudia, ktorí nesúhlasia 
s minuloročnými predčasnými voľbami v Srbsku. Dianie sleduje aj náš kolega Róbert Zoľák.“ 
Redaktor: „Tu pred Chrámom sv. Marka v centre Belehradu sa skončil ďalší pokojný protest, na ktorí sa 
zišli ľudia, ktorí nesúhlasia s výsledkom minuloročných predčasných parlamentných volieb v Srbsku, 
a zároveň regionálnych volieb v Belehrade. V tých zvíťazila Progresívna strana vedená súčasným 
srbským prezidentom Aleksandarom Vučičom. Opozícia, ktorá sa združila do koalície s názvom Srbsko 
proti násiliu tvrdí, že tieto voľby boli zmanipulované a žiada prešetrenie všetkých podozrení z porušenia 
demokratických princípov. Ich tvrdenia podporuje okrem iného aj zistenia medzinárodných 
pozorovateľov, ktorí tiež hovoria, že hoci boli voľby administratívne zorganizované dobre, viaceré 
porušenia boli na mnohých miestach a tu v Belehrade ich bolo najviac. Na dnešnom proteste vystúpila 
aj Marinika Tepič. Marinika Tepič sa stihla od decembra minulého roka stať tvárou protestov, pretože 
bezprostredne po 17. decembri, po voľbách, sa dala na protestnú hladovku, ktorú ukončila po trinástich 
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dňoch. Tepič sa prihovorila k zúčastneným a vyzvala ich, aby vytrvali vo svojom odhodlaní 
a upozorňovali vládu na svoju nespokojnosť.“ 
23:17:32 obrazovo-zvukový predel 
23:17:38 začiatok programu Žurnál – Téma: Európsky parlament rieši Slovensko 
23:21:36 obrazovo-zvukový predel 
23:21:43-23:22:43 reklamný blok 
23:22:43 obrazovo-zvukový predel 
23:22:51 oznam o programe Týždeň v športe 
23:23:12 sponzorský odkaz Fortuna 
23:23:22 obrazovo-zvukový predel 
23:23:30 začiatok programu Počasie 
23:24:42 koniec programu Počasie 
23:24:43 začiatok programu Hlavné správy (záznam z 18:30:00) 
                Protesty v Belehrade (začiatok príspevku cca 23:36:31) 
Moderátorka: „V Belehrade sa začala ďalšia zo série demonštrácií na protest proti výsledkom volieb 
z vlaňajšieho decembra. Srbská opozícia tvrdí, že boli zmanipulované. O porušeniach demokratických 
štandardov hovoria aj medzinárodní pozorovatelia. V srbskej metropole je Róbert Zoľák. Robo aké sú 
nálady v spoločnosti?“ 
Redaktor: „Dobrý večer z centra Belehradu. My sa nachádzame práve pred budovou Ústrednej volebnej 
komisie, ktorá sa stihla stať od decembra minulého roka ako keby symbolom zmanipulovaných volieb. 
Práve v budove Ústrednej volebnej komisie začala svoju protestnú hladovku Marinika Tepič, ktorá je 
jednou z tvárí koalície Srbsko proti násiliu. Túto protestnú hladovku držala trinásť dní a pred malou 
chvíľou vystúpila opäť na jednom z ďalších protestov. Ide už o štrnásty protest v poradí od volieb, ktoré 
sa uskutočnili 17. decembra minulého roka. Opozícia tvrdí, že boli zmanipulované a s podobnými 
zisteniami prišli aj medzinárodní pozorovatelia, ktorých v Srbsku bolo niekoľko tisíc. Na tribúne, ktorá 
sa už stihla pohnúť na takom aute smerom k Chrámu sv. Marka. Vidíte za mnou aj ľudí, ktorí sa zišli do 
centra Belehradu. Vystúpili rečníci, ktorí hovorili o viacerých typoch porušeniach demokratických 
princípov, ktoré sa spájajú s voľbami. Vymenovali napríklad zvážanie voličov na srbské regionálne 
voľby. Ďalej fantómových voličov, podplácanie a rôzne ďalšie porušenia. Okrem iného kritizovali aj 
slovenského europoslanca Vladimíra Bilčíka, ktorý je spravodajcom Európskeho parlamentu pre Srbsko 
a kritizuje jeho vyjadrenia, že voľby v Srbsku boli v poriadku. Protestujúci žiadajú jednak vyšetrenie 
všetkých porušení volieb, ale zároveň opakovanie volieb. Uvidíme ako sa bude ešte dnešný večer vyvíjať, 
pretože 24. decembra sa protesty v Belehrade spájali aj s násilím. Dnes tomu nič nenasvedčuje. Toľko 
v tejto chvíli z Belehradu.“   
Moderátorka: „Robo vďaka za postrehy a želáme ešte pekný večer do hlavného srbského mesta.“ 
23:40:00 koniec vyžiadaného záznamu 
 
 
 
 
 
 
 
           


